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OŠ ZVONKA CARA, CRIKVENICA

Izašao novi broj ZVONKA

Šentenca mesopusta KORONTRES, 2021. leta

SUDAC:
DRAGA DICO KAKOVO VRIME

SI NOSIMO TEŠKO BRIME
SEGA GRDOG VA VON LETU

NAPRVO GLEDAJMO, NE ŠTETU.

VIRUS NAS SEH NAPAL
MASKE NA LICE NAN ĆAPAL

BORIMO SE NA DISTANCI
ZABRANILO NAN I TANCI.

ONLAJN ŠKOLU NAN TUKALO
INTERNETON NI VRIME STALO

UČILI SMO PRIKO ZUMA
ZA ŠETNJU NAN BILA ŠUMA.

VA ŠKOLI NAN JE SE LIPŠE
I VA NOVINAH TO PIŠE

DOBILI SMO ŠKOLU NOVU
HVALIMO ENERGETSKU OBNOVU.

U Osnovnoj školi Zvonka Cara 
vrlo su aktivne čakavske skupine 
koje vode učiteljice Marijana 
Barac Tomić i Lukrecija Stilin. 
U kontekstu očuvanja tradicije i 
pučkih običaja, posebno i čakav-
ske besede u školi svake godine 
imaju svog mesopusta i pripre-
maju posebnu školsku šentencu. 
Njihov trud zaslužuje pažnju, sto-
ga objavljujemo njihovu šentencu 
mesopustu kojem su ove godine 
nadjenuli ime „Korontres“.

VIRUS NAN ZABRANIL SAJAM NAŠ
I MAŠKARANO ZAPOLNE BAŠ
ZAGRALJAJI NAN BAŠ FALE 
PRVAŠIĆI SE NAJVIŠE ŽALE.

NISU UPOZNALI PRAVO ŠKOLU
KAD SE NE MIŠAJU VA HOLU
SVOJ RAZRED ONI POZNAJU

I DO DVORANE ČAGOD DOZNAJU.

Ča su nan Selčani poručili
čujte abukatovu rič:

ONI SE VESELE SLAMI
MLAtIt ĆE JU ONI  SAMI.

ABUKAT:
KORONA NAS PRESTRAŠILA,

POPLAVA JE SE SMOČILA,
POTRES TRESE I …NE STAJE,
I NA HLADNO PAS SAD LAJE.

ĐACI VOLE NOVE MJERE
GUGL RJEŠI  SE  DILEME
 OCJENE SE SAME NIŽU

 KOMPJUtERU SPOMEN DIŽU.

UČItELJI BAŠ NE VOLE
EKRANON SE IGRAT ŠKOLE.
VOLE GLEDAT  DICU SVOJU

VA OČIH IN ISKAt BOJU.
          

SAMO ŠESt JE PRVAŠIĆA
EKIPICA TO JE LIPA

UČE SLOVA PIVAJUĆI
PLEŠU KOLO ZBRAJAJUĆI.

Prošlog tjedna iz tiska je izašao novi broj „Zvonka“, 
školskog lista Osnovne škole Zvonka Cara u kojem su 
učenici iz novinarske skupine predstavili sva školska 
zbivanja u protekloj godini. Glavna urednica 
„Zvonka“ je Sara Grozdanić, a uz nju su sadr-
žaj kreirale Katia Butorac, Ena Ban, Jana 
Vilušić, Ana Marija Žilić, Lara Vuko-
vić i Veronica Leogrande. 
Voditeljica novinarske skupine 
prof. Sanja Krešić je povodom 
izlaženja novog broja rekla:
- „Zvonko“ je ponovno tu i ove 
godine, u ovo neobično „koronadoba”. 
Ništa nije isto kao prije, ali mi smo i dalje 
vedri i optimistični u nadi da će se stvari ubrzo 
vratiti u staru „normalu”. Proteklu godinu nismo 
puno vremena provodili u svojim školskim klupama 
te smo iskusili i nastavu online. U novom broju našeg 
školskog lista osvrnuli smo se na sve događaje i projekte u 

DANI DAŽJENIH JE BILO
I ŠKOLU NAN POPLAVILO
ONLAJN NAS I TU SPASIL

PALJILO SE UZ VATROGASCI.

SAD NAN TEPLA ŠKOLA LIPA
VIŠE NI STARIJEG ŠKOLSKOG TIPA

I PAMEtNE PLOČE SMO DOBILI
DA BI SE PAMETNIJI MI BILI.

PONEŠTRE NAN NOVE I VRATA
RADNIKI BILA PUNA SAKOG SATA

KROV NAN MINJALI I FASADU
DIVIMO SE NJIHOVON LIPON RADU.

VESELO GREDU UČItELJI I DICA 
DEZINFICIJENS SE NA ULAZU ŠPRICA

KORONE SE MI  NE BOJIMO
UZ DISTANCU SE OD NJE BORIMO.

DRUGI/tREĆI KONBINIRA
MEŠTRICU IN TO NE DIRA
ONA DELA NA DVI STRANI 
I NIKAD IN NIŠ NE BRANI.

ČEtRtI SU MUDRIJAŠI:
RELJEF,KARtE,ZAVIČAJI,

PROBLEME IN NE PREDSTAVLJA
 VALDOFSKA IH UČI ANA.

KUHARICU JAKO VOLE
CICIBELE NJU SAD MOLE:

NUTELU BI SAMO JILI,
ČOKOLADNO MLIKO PILI.

ČEtRtAK JE DRUŽBA MALA
VA MAŠKARAH ZATANCALA

- SE NA RAZMAK OD DVA METRA!
 MEDICINSKA REKLAJ SESTRA.

NE VIDE SE NIKON USTA
MASKICE - GNJAVAŽA PUStA

NI PIVAT SE SAD NE MORE
JUDI MOJI! MOREL GORE?

„SVOJ“ SAD PROSTOR SAKI IMA
ŽICA BRANI PRILAZ SIMA
NE SMIMO SE MI MIŠATI

NI ZAJEDNO UŽIVAtI.

KAD ĆE OPEt StARO VRIME?
DA NAN MAKNE OVO BRIME
 BIt ĆE PRAVO tO VESELJE
 MAŠKARANE tO SU ŽELJE.

VIRUSU OVON VEĆ JE KRAJ
BUBANJ I MUZIKA SLOŽNO UDARAJ!

kojima smo uspjeli sudjelovati prije negoli nam je koronavirus 
promrsio račune. Vjerujem da će čitatelji  uživati u lijepim i 
maštovitim uradcima naših učenika koji su nastali i tijekom 

nastave na daljinu. Na kraju ove neobične školske godine 
shvatili smo da je najvažnije ostati zdrav i da 

male stvari čine život velikim. Zdrav-
lje, obitelj, osmijeh, zagrljaj, 
boravak u prirodi, druženje s 

prijateljima, šalica toplog napit-
ka… To su te male radosti koje 

život oboje u vedre boje i kada je 
nebo sivo. 

Uživajte u našem listu, čuvajte se i 
ostanite zdravi! 

Lekturu i korekturu „Zvonka“ napra-
vila je Diana Gašparović, prof., grafičko 

oblikovanje potpisuje Dubravka Car, gra-
fička priprema je obavljena u redakciji „Ne-

riza“, a tiskanje lista u tiskari „Kerschoffset“.
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CJENIK 
OGLASNOG PROSTORA

1. Modul na naslovnici               600 kn
2. Kompletna stranica            2.500 kn
3. Pola stranice              1.500 kn
4. Četvrtina stranice              800 kn
5. Reklamna reportaža       
    (1 stranica)                2.000 kn
6. Reklamna tematska        
    skandinavka              1.000 kn
7. Posebna zona                         350 kn

* cijene za zadnju stranicu  
uvećavaju se za 20%

* 6 oglasa istog formata 
20% popusta

IMPRESSUM UVOdNIK

Naš kasuNić

Nakon nekoliko godina stanke, 
odlučili smo nastaviti s izlaženjem 
„Primorskih novina“, mjesečnika 
koji prati zbivanja na području 
Grada Crikvenice i bliže okolice. 
Prvi broj „Primorskih novina“ 
izdan je 25.12.1995. i od tada je 
izdano ukupno 106 brojeva, da bi 
se krajem 2017. godine umjesto 
izdavanja novina odlučili na in-
ternetsko izdanje u obliku portala 
Crikva.hr. Od kada smo stali s izda-
vanjem tiskanog izdanja naši vjerni 
čitatelji stalno su nam govorili kako 
je šteta prekinuti s novinama, kako 
nijedan portal neće nadomjestiti ri-
tual čitanja novina uz jutarnju kavu 
i da im naprosto nedostaju sadržaji 
koje smo objavljivali. Nakon što 
smo kadrovski ojačali redakciju, 
počeli smo razmišljati o ponovnom 
pokretanju „Primorskih novina“ 

i na kraju je prevladalo razmišlja-
nje – zašto ne? Uz desetak knjiga i 
publikacija koje godišnje proizvede 
Nakladničko poduzeće „Neriz“ te 
portal Crikva.hr koji svakodnevno 
radimo, „Primorske novine“ će lije-
po upotpuniti našu izdavačku nišu. 
Ne treba zanemariti ni činjenicu 
da su za tri mjeseca lokalni izbori 
i da izdavanjem „Primorskih no-
vina“ otvaramo bolju mogućnost 
prezentiranja javnosti drugih op-
cija koje su različite od vladajućeg 
establishmenta u našem Gradu.  
To također smatramo važnim i naš 
je doprinos različitosti koja vodi
boljitku. Otvoreni smo za surad-
nju, saslušat ćemo vaše prijedloge 
i sugestije, sve s ciljem da „Primor-
ske novine“ budu najbolje što ih 
možemo napraviti.  

Ivica Šubat

Iz gradskog proračuna Grada Crikvenice financiraju se sljedeći mediji:
1. NOVI LIST za tiskanje i grafičku pripremu glasila PRIMORSKE  
    NOVITADI (4 broja godišnje) – 130.000,00 kuna
2. NOVI LIST za PRIMORSKI NOVI LIST – 41.250,00 kuna
3. KANAL RI za emisiju NAŠA CRIKVENICA – 52.500,00 kuna 
4. Portal TUNERA INFO -  45.000,00 kuna
5. Portal GRADONAČELNIK.HR – 45.000,00 kuna
6. RADIO TRSAT – 34.450,00 kuna
7. RADIO KAŠTEL – 30.000,00 kuna
Ovdje nisu navedeni troškovi autorskih honorara za „Primorske novi-
tadi“, troškovi distribucije tog glasila i još neki troškovi vezani uz finan-
ciranje medija iz našeg proračuna.

Tražili ste - čitajte

Financiranje medija 
iz proračuna

Kraj stražnjeg ulaza u zgradu pošte 
(Ivana Skomerže 2) na zid smo po-
stavili naš poštanski sandučić s lo-
gotipom PRIMORSKIh NOVINA 
i portala CRIKVA.hR. 
U sandučić možete ubacivati kupone 
za nagradnu križaljku, kao i dopise 
s prijedlozima tema koje bi voljeli 
pročitati u „Primorskim novinama“.

IZ dANA U dAN  

PETAK 1.1.2021.
Kao rijetko koja prije, Nova 
2021. godina je stigla bez or-
ganiziranih svečanih dočeka, 
ograničena su druženja, a česti-
tanja su iskazivana uglavnom 
putem mobitela i društvenih 
mreža. Sve to zbog epidemio-
loških mjera za suzbijanje pan-
demije covida-19. Podsjetimo, 
zabranjen je rad ugostiteljskim 
objektima, privatna okupljanja 
i svečanosti ograničena su na 
10 osoba (iz dva različita kućan-
stva), propisano je obavezno dr-
žanje fizičkog razmaka, nošenje 
maski i druge mjere. 
Nova godina je počela u tu-
robnom ozračju i zbog čestih 
potresa koji svakodnevno tre-
su središnji dio hrvatske. Svi 
suosjećaju s žiteljima područja 
stradalih u potresu i nastoje im 
pomoći.

SUBOTA 2.1.2021.
Brojni građani i udruge svojim 
su donacijama pokazali kako 
suosjećaju s ljudima koji su 
stradali u potresu na Banovini. 
humanitarna pomoć priku-
pljana je od Jadranova do Selca 
i dopremana na razvrstavanje 
u Gradsku sportsku dvoranu, 
odakle je poslana na postradalo 
područje. U vrlo kratkom roku 
organizirali su se mjesni odbori i 
brojne udruge na različitim mje-
stima u Gradu kako bi prikupili 
pomoć žiteljima Petrinje, Gline 
i susjednih mjesta.
  
NEDjEljA 3.1.2021.
Odmah nakon razornog po-
tresa organiziran je privremeni 
smještaj za ljude s područja 
Sisačko-moslavačke županije 
u crikveničkom hotelu „Inter-
national“. 
Ljudima kojima je onemogućen 
boravak u vlastitom domu, za 
smještaj je pripremljen hotel u 
kojem je sada stotinjak osoba.

UTORAK 5.1.2021.
Broj zaraženih koronavirusom u 
Gradu Crikvenici u posljednjih 
14 dana je 44.

Primorske novine nisu 
financirane iz proračuna 

Grada Crikvenice
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35. SJEdNICA gRAdSKOg VIJEćA gRAdA CRIKVENICEIZ dANA U dAN  

Prva ovogodišnja sjednica Grad-
skog vijeća Grada Crikvenice odr-
žana je 4. veljače 2021. u kongresnoj 
sali hotela „Omorika“, kako bi se 
mogle ispoštovati važeće epidemi-
ološke mjere.
Nazočni su bili svi vijećnici osim 
Branka Klekovića (PGS). 

AKTUAlNI SAT 35. SjEDNICE

Sjednica je uobičajeno počela Aktu-
alnim satom, a prva pitanja posta-
vio je vijećnik hDZ-a Bernard Vu-
koja. Njega zanima problematika 
odlaganja građevinskog otpada, za 
što na području Grada Crikvenice 
ne postoji mogućnost i funkcioni-
ranje dizalice u Tomislavovoj ulici. 
Na pitanje o građevinskom otpadu 
odgovorio je u ime „Eko-Murvice“ 
Mario Jelčić koji je rekao kako 
„Eko-Murvica“ nije registrirana za 
zbrinjavanje građevinskog otpada i 
da na području PGŽ postoji samo 
jedno mjesto za to - Građevinsko 
reciklažno dvorište Rijeka. Rekao 
je da će vidjeti što se može učiniti 
po tom pitanju. Na ovo je pitanje 
reagirao gradonačelnik Damir 
Rukavina kazavši kako se  razmi-
šlja o lokaciji bivšeg kamenoloma 
koji je u sanaciji, kao budućoj 
lokaciji za tu namjenu, ali da tu 
ima puno neraščišćenih pitanja i 
da treba dobiti potrebne dozvole.  
Na drugo pitanje je odgovorila 
zamjenica gradonačelnika Silvija 
Crnić kazavši da je za postavljanje 
dizalice suglasnost dala Županija 
pošto je riječ o županijskoj cesti. 
Tomislav Miočić (NV) je pročitao 
pitanje vezano uz radove u Zoriči-
ćima koji otežavaju svakodnevni 
život građanima. Odgovorio mu 
je Veselko Mutavgjić član uprave 
VIO Žrnovnica Crikvenica Vi-
nodol da su radovi na projektu 
aglomeracije u tijeku ne samo u 
Zoričićima nego i u Kotorskoj, Zi-
darskoj, na Kačjaku, u Klanfarima 

i da će pokušati uvažiti primjedbe 
građana kod obavljanja radova. 
Nastojat će, rekao je Mutavgjić, da 
se do turističke sezone na vrijeme 
izvuku s prometnica i da će ih osta-
viti u dobrom stanju.
Nezavisna vijećnica Sonja Polo-
nijo je gradonačelniku Rukavini 
uputila, kako je rekla „osobnu 
ljudsku molbu“. Vijećnica moli 
gradonačelnika da se nađe način 
da se isplati bespovratna novčana 
pomoć poduzetnicima koji ne 
mogu raditi zbog korone. Pred-
ložila je da Grad poduzetnicima 
koji rade cijelu godinu isplati 5-10 
tisuća kuna novčane potpore. Gra-
donačelnik Rukavina je odgovorio 
kako je Grad Crikvenica, u odnosu 
na druge gradove diljem Županije, 
donio niz mjera kojima se pomoglo 
brojnim poduzetnicima te da će se 
i u budućnosti donositi, u skladu 
sa zakonom i proračunskim mo-
gućnostima.
Polonijo nije bila zadovoljna, za-
hvalila je kako je rekla na neodgo-
voru, a postavila je i pitanje Veselku 
Mutavgjiću vezano za informiranje 
javnosti o projektu aglomeracije 
koje treba provoditi „Mediahint“ 
boutique agencija za odnose s jav-
nošću, a to dosad ne radi.
Mutavgjić je odgovorio kako će 

uskoro krenuti informiranje jav-
nosti, trenutačno se pripremaju 
završni letci, materijali za tisak, i 
svi ostali PR-materijali, koji bi tre-
bali dodatno poboljšati vidljivost 
projekta.
Mario Kružić (SDP) je postavio 
pitanja vezana uz rad civilne za-
štite, zatvorenog ugostiteljskog 
objekta kraj Vele palade i je li 
moguće postaviti optički kabel 
sada kad se izvode radovi vezani 
uz projekt aglomeracije. Na prva 
dva pitanja konkretne odgovore 
nije dobio, dok je Veselko Mutav-
gjić odgovorio da nije predviđe-
no postavljanje optičkog kabela. 
Pitanja na Aktualnom satu još su 
postavljali Emin Čajlaković (NV), 
Predrag Antić (SDP), Žarko Stilin 
(NV) i Davorka Vukelić (SDP).

U drugom dijelu 35. sjednice vijeć-
nici su najprije jednoglasno usvojili 
Godišnji plana davanja koncesija za 
2021. godinu.
Potom su bez rasprave donijeli 
odluke o izmjenama i dopunama 
Odluke o osnivanju Javne ustanove 
Javna vatrogasna postrojba i Odlu-
ke o kriterijima, mjerilima i načinu 
financiranja decentraliziranih fun-
kcija vatrogastva u 2021. godini.  
Izglasana je Odluku o zakupu  

Stvoreni preduvjeti za 
osnivanje nove ustanove

PETAK 8.1.2021.
U suradnji s Nastavnim zavo-
dom za javno zdravstvo PGŽ 
– Ispostava Crikvenica, orga-
nizirano je cijepljenje djelatnika 
„Thalassotherapije“ Crikvenica. 
Cijepljena su 43 djelatnika, a svi 
cijepljeni djelatnici su izrazili 
zadovoljstvo što su dio nove 
budućnosti koja nam može 
omogućiti normalan život zau-
stavljanjem širenja virusa.

SUBOTA 9.1.2021.
U centru Crikvenice podignuta 
je maškarana zastava, a gra-
donačelnik Damir Rukavina  
tradicionalno je predao ključ 
grada meštru crikveničkih ma-
škara Damiru Beniću. Time je 
započela vladavina maškara 
koje su se ove godine preselile 
u virtualni svijet. Okosnica 
ovogodišnjih maškaranih do-
gađanja je maškarani vreme-
plov – sjećanja i uspomene na 
maškare kakve su nekad bile. 

čeTvrTak 14.1.2021.
Broj zaraženih koronavirusom 
u Gradu Crikvenici u posljed-
njih 14 dana je 30.

UTORAK 26.1.2021.
Završena je energetska obnova 
zgrade Osnovne škole Zvonka 
Cara. Projekt je sufinanciralo 
Ministarstvo graditeljstva i pro-
stornog uređenja Republike 
hrvatske temeljem natječaja za 
energetsku obnovu i korištenje 
obnovljivih izvora energije u 
zgradama javnog sektora. 
Energetskom obnovom pove-
ćana je toplinska zaštita vanj-
skog zida, toplinska zaštite 
krova iznad grijanog prostora, 
zamijenjena je vanjska stolarija 
te je ugrađena nova visoko-
učinkovita rasvjeta, čime se 
direktno utjecalo na energetsku 
učinkovitost objekta. 
Svrha projekta je privođenje 
objekta arhitektonskoj funkci-
onalnosti, te višoj energetskoj 
učinkovitosti.

JE Li LOVORkO GRŽaC VEć BiVši DiREkTOR  
„EkO-MuRViCE“?
Na aktualnom satu Mario Kružić (SDP) je postavio  pitanje je li gra-
donačelnik  Damir Rukavina  u svojstvu predsjednika Skupštine 
„Eko-Murvice“  razriješio dužnosti direktora tvrtke Lovorka Gršca. 
Na to je pitanje odgovorila zamjenica gradonačelnika Silvija Crnić
 jednom riječju: „Glasine”!
Odgovor na ovo pitanje potražili smo potom iz prve ruke, od direk-
tora „Eko-Murvice“ Lovorka Gršca, koji je u svom odgovoru naveo:
- Moj mandat na mjestu direktora „Eko-Murvice“ istječe 18.4.2021., 
tj. za više od 2 mjeseca. Do ovoga trenutka nisam zaprimio nikakvu 
oduku Skupštine o razrješenju niti o produženju mandata. Vjerujem 
da će se isto definirati u narednom periodu. - odgovorio je Gržac. 
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35. SJEdNICA gRAdSKOg VIJEćA gRAdA CRIKVENICE IZ dANA U dAN  

SRIjEDA 27.1.2021.
Na Gradskom groblju u Crikve-
nici pokopan je dr. Vinko Lolić 
(rođ. 1938.g.) poznati crikvenič-
ki liječnik i društveni djelatnik. 
Dr. Lolić je bio sudionik Do-
movinskog rata u sanitetu 155. 
brigade i istaknuti član hDZ-a. 

PONEDjEljAK 1.2.2021.
Gradonačelnik Grada Crikve-
nice Damir Rukavina donio je  
odluku o načinu održavanja 
nastave u osnovnim školama čiji 
je  osnivač Grad Crikvenica. Od 
danas pa do donošenja drugačije 
odluke nastava će se održavati 
po modelu A, odnosno nastava 
će se za sve razredne odjele od 1. 
do 8. razreda održavati u školi.

SRIjEDA 3. 2. 2021.
Grad Crikvenica treću godinu 
zaredom provodi projekt pod 
nazivom „Edukacijom do uspje-
ha“. Edukacije će se i ove godine 
održavati svake srijede, počevši 
od 3. veljače, no ove godine pu-
tem online platformi, pošto 
situacija uzrokovana pandemi-
jom koronavirusa ne dopušta 
edukacije u Gradskoj vijećnici.

Blagdan sv. Blaža, zaštitnika 
oboljelih od bolesti grla, se tra-
dicionalno više od 30 godina 
obilježava i u crikveničkoj „Tha-
lassotherapiji“. 
Tako je bilo i danas, međutim 
drukčije nego prijašnjih godina, 
u skladu s epidemiološkom situ-
acijom i bez proslave. Održana 
je sveta misa s blagoslovom grla 
u kapelici u krugu bolnice, a po 
završetku svete mise, fra Ivan 
Gavran je blagoslovio i prosto-
rije inhalatorija.

PONEDjEljAK 15.2.2021.
Odlukom župana Zlatka Ko-
madine, od danas do daljnjeg, 
nastava za sve učenike Srednje 
škole dr. Antuna Barca provo-
dit će se prema Modelu A, što 
znači da će svi učenici dolaziti 
na nastavu u školu. 

(korištenju) površina javne na-
mjene za postavu privremenih 
objekata, koja daje veće ovlasti 
Gradskom vijeću. U raspravi o toj 
točki dnevnog reda Mario Kružić 
je naglasio kako je dosad gradona-
čelnik samovoljno donosio odluke 
o korištenju javnih površina, a da 
će odsad to raditi Gradsko vijeće. 
SDP je podnio i amandman kojim 
bi se u Odluku ugradilo načelo ko-
rištenja javnih površina pod istim 
uvjetima za sve, a ne da dosadašnji 
korisnik u budućem natječaju ima 
prednost pred ostalima. Međutim, 
ovaj amandman nije prihvaćen.

BORIS BORAS. PODUZETNICI 
ODlAZE IZ CRIKVENICE jER 
NeMaMO PODUZeTNIčkU ZONU

Vijećnici su prihvatili su Prijedlog 
programa mjera poticanja razvoja 
poduzetništva na području Grada 
Crikvenice za 2021. godinu, a u 
raspravi o toj točki vijećnik Bo-

ris Boras (NV) je istakao kako 
Grad nema poduzetničku zonu, 
što je bitan razlog zbog čega po-
duzetnici odlaze iz našeg Grada. 
Prihvaćen je  prijedlog da Gracian
Čop bude novi član Odbora za 
predškolski odgoj, školstvo i mladež 
umjesto preminulog Ivice Kulentića 
Većinom glasova vijećnici su pri-
hvatili prijedlog izmjene Odluke 
o koeficijentima za obračun plaće 
službenika i namještenika Grada 
Crikvenice u Upravnom odjelu za 
komunalni sustav i zaštitu okoliša i 
to u Odsjeku za komunalni sustav. 
Koeficijenti su povećani, a sadašnji 
ustroj gradske uprave bit će po-
sebna tema o kojoj ćemo pisati u 
sljedećim brojevima.

OSNIva Se CeNTar Za PrUŽaNJe 
USlUGA U ZAjEDNICI

Na 34. sjednici Gradskog vijeća 
Grada Crikvenice održanoj 15. 
prosinca 2020.g. donijeta je Odluka 

kojom je promijenjen naziv i djelat-
nost ustanove Centar za pomoć u 
kući Grada Crikvenice u Centar za 
pružanje usluga u zajednici grada 
Crikvenice (piše malim slovom 
grada op.a.). Na ovoj sjednici, da-
vanjem prethodne suglasnosti na 
prijedlog Statuta Centra za pru-
žanje usluga u zajednici (valjda 
Grada Crikvenice) stvoreni su 
preduvjeti za osnivanje nove grad-
ske ustanove. ZA ovaj prijedlog je 
glasovalo 11 vijećnika, dok vije-
ćnici iz oporbe nisu dali podršku 
ovom prijedlogu. U raspravi je 
Mario Kružić (SDP) ukazao da na 
području Grada Crikvenice već 
imamo sličnu i to vrlo kvalitetnu 
ustanovu – Centar za pružanje 
usluga u zajednici IZVOR Selce. 
Čemu osnivanje još jedne gradske 
ustanove (praktički iste), osim ako 
za ovu odluku ne postoje neki oso-
biti razlozi o kojima se s pravom u 
javnosti nagađa.

Ivica Šubat

Damir Rukavina Silvija Crnić Mario Kružić

Sjednica Gradskog vijeća održana je u kongresnoj dvorani hotela „Omorika“
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NAKNAdE LOKALNIM POLITIČARIMA

Vijeće Mjesnog odbora Jadranovo
IVAN GRBČIĆ (hDZ) 4.200,00 kuna
ZORAN BRNIĆ (hDZ) 3.000,00 kuna
JOSIP GOBAC (hDZ) 3.000,00 kuna
ANTONELA ORLANDINI (hDZ)  3.000,00 kuna
DIJANA LUKŠIĆ (SDP) 3.000,00 kuna
BOŽICA KOSTANJŠEK (SDP) 3.000,00 kuna

Vijeće Mjesnog odbora Dramalj
IVAN PAVLIĆ (NL) 4.200,00 kuna
KUZMAN DOKOZA (NL) 3.000,00 kuna
ZLATKO PERhAT (NL) 3.000,00 kuna
PREDRAG ANTIĆ (SDP) 3.000,00 kuna
MARIJO JELČIĆ (hDZ) 3.000,00 kuna
IVANA ŠEVERDIJA (hDZ) 3.000,00 kuna
IVICA MANESTAR (PGS) 3.000,00 kuna

Vijeće Mjesnog odbora Crikvenica – zapad
BRANKO KLEKOVIĆ (PGS) 4.200,00 kuna
ENA BARIČEVIĆ (hDZ) 3.000,00 kuna
RAUL GAŠPAROVIĆ (hDZ) 3.000,00 kuna
PLUKAVEC ALEN (hDZ) 3.000,00 kuna
IGOR FRKOVIĆ (SDP) 3.000,00 kuna
STEVO MIRIĆ (NL) 3.000,00 kuna
DRAŽEN PAUKOVIĆ (PGS) 3.000,00 kuna

Prilično visoke naknade dobili su u 2020. godini 
članovi nadzornih odbora tvrtki u kojima Grad 
Crikvenica ima vlasničke udjele ili dionice. Oni 
se također imenuju po strogo stranačkom ključu 
(nekad i po drugim subjektivnim kriterijima), pa 
su naknade dobili:
VIO Žrnovnica Crikvenica Vinodol d.o.o.
DRAGAN MAGAŠ (hDZ) 24.000,00 kuna
SANJA KNEŽEVIĆ (hDZ) 16.800,00 kuna
Eko Murvica d.o.o.
SANJA MEDVEŠČEK (hDZ) 12.000,00 kuna
SANJA KNEŽEVIĆ (hDZ) 9.600,00 kuna
DAVORIN BORŠČAK (hSP) 7.200,00 kuna
RENATO TABAKO (hDZ) 7.200,00 kuna
DRAGAN MUŽEVIĆ 5.400,00 kuna
Zračna luka Rijeka d.o.o.
MARIO JELČIĆ (hDZ) 12.952,91 kuna

Vijeće Mjesnog odbora Crikvenica – centar
MARKO VUKELIĆ (SDP) 4.200,00 kuna
JOSIP FRIŠ (hDZ) 3.000,00 kuna
ZDRAVKO PERNAR (hDZ) 3.000,00 kuna
MARIJA SOVAR GALJANIĆ (hDZ) 3.000,00 kuna
GORDAN RAGUŽ (NL) 3.000,00 kuna
SNJEŽANA SIKIRIĆ (hNS) 3.000,00 kuna
MARIN UREMOVIĆ (NV) 3.000,00 kuna

Vijeće Mjesnog odbora Crikvenica – istok
RATKO ĐENEŠ (hDZ) 4.200,00 kuna
LUCIJA TOMIĆ (hDZ) 3.000,00 kuna
DRAGO UDOVIČIĆ (hDZ) 3.000,00 kuna
BERNARD VUKOJA (hDZ) 3.000,00 kuna
TOMISLAV MIOČIĆ (NL) 3.000,00 kuna
MARIO PERIČIĆ (SDP) 3.000,00 kuna
GORAN VUKIĆ (SDP) 3.000,00 kuna
Vijeće Mjesnog odbora Selce
VEDRAN ANTIĆ (SDP) 4.200,00 kuna
IGOR ANTIĆ (SDP) 3.000,00 kuna
MARIO BOŠNJAK (hDZ) 3.000,00 kuna
KARLO GELEMANOVIĆ (hDZ) 3.000,00 kuna
DAVOR LONČARIĆ (NV) 3.000,00 kuna
LAURA LONČARIĆ (hNS) 3.000,00 kuna
DUŠKO ANTIĆ (PGS) 3.000,00 kuna

Lokalnim političarima od naknada  
u 2020. više od 500.000 kuna

NakNaDe U vIJećIMa MJeSNIh ODbOra graDa CrIkveNICe

NakNaDe čLaNOvIMa graDSkOg vIJeća  
GRADA CRIKVENICE:
JOSIP FRIŠ (hDZ) 78.733,20 kuna
TOMISLAV MIOČIĆ (NV) 29.525,04 kuna
BORIS BORAS (365 SRS) 29.525,04 kuna
EMIN ČAJLAKOVIĆ (NV)   6.041,00 kuna
GRACIAN ČOP (hDZ)   6.041,00 kuna
MATO GAVRAN (hS)   6.041,00 kuna
PAULO KRMPOTIĆ (hDZ)   6.041,00 kuna
SONJA POLONIJO (NV) 6.041,00 kuna
ZDRAVKO PERNAR (hDZ) 6.041,00 kuna
VLADO STRINAVIĆ (Živi zid) 6.041,00 kuna
IVANA ŠEVERDIJA (hDZ) 6.041,00 kuna
PREDRAG ANTIĆ (SDP) 5.178,00 kuna
BRANKO KLEKOVIĆ (PGS) 5.178,00 kuna
MARIO KRUŽIĆ (SDP) 5.178,00 kuna
DAVORKA VUKELIĆ (SDP) 5.178,00 kuna
ŽARKO STILIN (NV) 4.315,00 kuna
BERNARD VUKOJA (hDZ) 4.315,00 kuna

Trebaju li građani koji se odluče 
baviti politikom na lokalnoj razini 
(a da nisu dužnosnici) za taj svoj an-
gažman dobivati novčanu naknadu, 
pitanje je oko kojeg  vladaju prije-
pori. No, činjenica je kako ti gra-
đani (zvat ćemo ih lokalni politi-
čari) motivirani „radom za opće 
dobro“ ipak dobivaju naknade, čiji 
zbroj u konačnici predstavlja lijepi 
iznos našeg javnog novca, ponajviše 
iz gradskog proračuna. Lokalni po-
litičari s područja Grada Crikvenica 
na ime naknada za sudjelovanje u 
radu Gradskog vijeća, u nadzornim 
odborima i radnim tijelima u 2020. 
godini koštali su više od 500.000 
kuna, s time da na članove hDZ-a 
otpada veći dio tog kolača – nešto 
manje od 400.000 kuna.
Najveći pojedinačni iznos otpada na 
predsjednika Gradskog vijeća Josi-
pa Friša i na njegova dva zamjenika 
Tomislava Miočića i Borisa Borasa.  
Od lokalnih političara „najsvestra-
niji“ je Zdravko Pernar koji nakna-
de dobiva iz čak 5 izvora – kao član 
Gradskog vijeća, Vijeća Mjesnog 
odbora Crikvenica, predsjednik 
je Odbora za izbor i imenovanja i 
Komisije za dodjelu priznanja, te 
član Vijeća za dodjelu koncesija.
Najveći stručnjak za komunalnu 
problematiku u našem Gradu je 
Sanja Knežević, koja je postavljena 
u nadzorne odbore „Eko-Murvice“ 
d.o.o. i VIO Žrnovnica Crikvenica 
Vinodol d.o.o. 
Ukupni iznos naknada našim lokal-
nim političarima bio bi i veći, ali je 
zbog situacije s koronom održan 
manji broj sjednica i sastanaka nego 
inače. Srećom, novim zakonom koji 
stupa na snagu limitirat će se iznosi 
naknada, a i Gradsko vijeće će od 
svibnja umjesto 17 imati 15 vijećni-
ka. Tako će u gradskom proračunu 
ipak ostati više sredstava za neke 
druge namjene.

Ivica Šubat

Naknade dobivaju i članovi Vijeća mjesnih odbora na području Grada Crikvenice.  
Ukupni iznos tih naknada u 2020. godini je 128.450,00 kuna, a raspodijeljen je ovako:

NAKNADE ZA NADZORNE ODBORE:
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Odbor za izbor i imenovanje
ZDRAVKO PERNAR (hDZ) 2.590,00 kuna
TATJANA KUZEL (hDZ) 1.176,00 kuna
TOMISLAV MIOČIĆ (NV) 
BRANKO KLEKOVIĆ (PGS) 1.176,00 kuna
MARIO KRUŽIĆ (SDP) 1.176,00 kuna

Odbor za Statut, Poslovnik i propise
DAVORKA VUKELIĆ (SDP) 2.590,00 kuna
PAULO KRMPOTIĆ (hDZ) 1.470,00 kuna
IVANA ŠEVERDIJA (hDZ) 1.470,00 kuna
SINIŠA GAVRAN (hSP AS) 1.470,00 kuna
IVAN PAVLIĆ (NV) 1.470,00 kuna

Odbor za financije i proračun
LJUBICA MILETIĆ DOMIJAN (hDZ) 1.470,00 kuna
VLADIMIR DOMIJAN (hDZ) 1.470,00 kuna
VINKO LOLIĆ (hDZ) 1.470,00 kuna
VESELKO MUTAVGJIĆ (hDZ)
JOSIP FRIŠ (hDZ)
BORIS BORAS (365 SRS)
RATKO ĐENEŠ (hDZ)
DAMIR RUKAVINA (hDZ)

Odbor za predškolski odgoj, školstvo i mladež
VLADIMIR DOMIJAN (hDZ) 3.626,00 kuna
IVA KARLIĆ (SDP) 1.764,00 kuna
KUZMAN DOKOZA (NV) 2.058,00 kuna
DINO PAVELIĆ (hSP) 1.470,00 kuna
IVICA KULENTIĆ (NV) 882,00 kuna

Odbor za kulturu
LJUBICA MILETIĆ DOMIJAN (hDZ) 1.554,00 kuna
GRACIAN ČOP (hDZ)               882,00 kuna
MORONA PREC (hSP)      882,00 kuna
MARTINA MARUŠINAC (hNS)
MILA LONČARIĆ (NV)

Odbor za sport i tehničku kulturu
RATKO ĐENEŠ (hDZ)
JEVGENIJ PRPIĆ (hDZ) 1.176,00 kuna
ŽELJKO MUŽA (NV) 1.470,00 kuna
IVICA ANTIĆ (hSLS) 1.470,00 kuna
DRAGUTIN ŠNAJDAR (hNS)  882,00 kuna

Odbor za zdravstvo i socijalnu skrb
VINKO LOLIĆ (hDZ) 1.036,00 kuna
PETAR MATEJČIĆ (hDZ) 294,00 kune
MILJANA ŠEGULJA 882,00 kune
VLASTA MATEJČIĆ (NL) 588,00 kuna
SILVIA MATIĆ ORAČ 588,00 kuna

Komisija za dodjelu priznanja
ZDRAVKO PERNAR (hDZ) 518,00 kuna
ŽARKO STILIN (NV) 294,00 kune
JOSIP GRBČIĆ (NV) 294,00 kune
PEJO BLATANČIĆ (hDZ) 294,00 kune
NEDA GRŽIČIĆ (NV) 294,00 kune
VLADIMIR DOMIJAN (hDZ) 294,00 kuna
LJUBICA MILETIĆ DOMIJAN (hDZ) 294,00 kune

Odbor za zaštitu okoliša i prostorno planiranje
MARO CAR (hSLS) 1.036,00 kuna
LOVORKO GRŽAC (hDZ) 588,00 kuna
IGOR POSARIĆ (MOST) 588,00 kuna
MARIO KRUŽIĆ (SDP) 294,00 kune
MILENA ORAČ (PGS) 588,00 kuna
ARAMIS LIEBhARD 294,00 kune
IVA MATEJČIĆ (NV) 588,00 kuna
PETAR MANESTAR (hSS) 

Vijeće za dodjelu koncesija
ZDRAVKO PERNAR (hDZ) 3.250,00 kuna
VESELKO MUTAVGJIĆ (hDZ) 3.250,00 kuna
VINKO LOLIĆ (hDZ) 3.250,00 kuna
MAJA JURASIĆ PGŽ) 3.250,00 kuna
ŽELJKO UDOVIČIĆ 3.250,00 kuna

Gradsko vijeće Grada Crikvenice ima još tri 
radna tijela:

Komisija za imenovanje ulica i trgova 
EMIN ČAJLAKOVIĆ (NV) 
TOMISLAV GELEMANOVIĆ (hDZ) 
IVICA KULENTIĆ (NV)
IVANA ŠEVERDIJA (hDZ) 
ROBERT KOŠULJANDIĆ (SDP) 

Odbor za suradnju s gradovima - općinama 
i međunarodnu suradnju 
DAVORIN BORŠČAK (hSP)
VLADO STRINAVIĆ (Živi zid) 
SANDI MANESTAR (SDP)

Komisija za predstavke i pritužbe 
MATEO MATEJČIĆ (hSS)
SNJEŽANA SIKIRIĆ (hNS)
ANTONIO VISKOVIĆ (SDP)
Zasad nemamo saznanja jesu li članovi tih radnih 
tijela u 2020. godini dobili naknadu.

Josip Friš

Tomislav Miočić

Gradsko vijeće ima svoja radna tijela, različite odbore 
i komisije, a članovi  tih radnih tijela također dobivaju 
naknade za rad u njima. U ta se radna tijela naravno 
opet ulazi po stranačkom  ključu, najviše mjesta i 
pozicije odaberu vladajući, a ostatak pripada oporbi. 
Nema govora da u ta radna tijela uđu „obični građani“ 
(bez stranačke iskaznice) bez obzira koliko stručni 
za određeno područje bili i željeli sudjelovati u radu.  
Sastav odbora i komisija te naknade koje su u 2020. 
godini dobili je sljedeći:

NAKNADE U RADNIm TIjElImA

Dragan Magaš

Zdravko Pernar

Boris Boras
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POSLOVANJE POdUZETNIKA U VRIJEME KORONE

Poduzetnici: Država bi trebala 
pomoći više, a grad pogotovo

Ivan Samardžić vlasnik je ugo-
stiteljskog obrta „Vanila“, koji je 
kao i ostali kafići u Republici 
hrvatskoj do 15. veljače bio 
potpuno zatvoren, a nakon 
toga datuma, kada su epide-
miološke mjere dopustile, uveo 
je mogućnost naručivanja kave 
za van kako bi barem djelomič-
no nastavio poslovanje.  
Ivan kaže kako se poslovanje 
prošle godine u ovo vrijeme 

i ove godine uopće ne može 
mjeriti i uspoređivati. S mjera-
ma pomoći za poduzetnike od 
strane države nije u potpuno-
sti zadovoljan jer, kako kaže, 
nisu na vrijeme uvedene i ka-
snile su u odnosu na potrebe 
poduzetnika: „S obzirom na to 
kakva je bila zarada i promet 
prošle godine država je trebala 
više pomoći. Mjere pomoći 
treba produžiti dok god se ne 
bude moglo normalno raditi. 
Kava za van ili samo poslu-
živanje pića na terasama nije 
dovoljno. Dok god konobari 
budu morali nositi maske bit 
će to otežavajuća okolnost 
za poslovanje.“ S mjerama 
pomoći od strane Grada nije 
zadovoljan i navodi da su 
smanjili komunalne troškove 
za jednu dvanaestinu, što je 
gotovo pa neznatan iznos.

iVaN saMaRDŽić

Pandemija koronavirusa snažno je pogodila većinu gospodarskih 
subjekata, pogotovo one koji su zbog epidemioloških mjera prisi-
ljeni zaustaviti svoje poslovanje. Ugostiteljski objekti su još uvijek 
zatvoreni, čeka se ožujak da se barem otvore terase, ali trebat će 
još puno vremena da se poslovanje vrati u okvire kakvi su bili prije 
godinu dana. Uz ugostitelje koji su najviše pogođeni, na udaru su 
posljedično i sve druge djelatnosti, pa gotovo da i nema gospodar-
skog subjekta u našem Gradu koji nije u poteškoćama. U ovakvim 
situacijama neophodna je pomoć gospodarstvu kako s državne tako 
i s lokalne razine. Postoje za to brojni mehanizmi, poduzetnici su 
i inače preopterećeni poreznim i inim davanjima kojima se pune 
državni i gradski proračuni. S državne, a pogotovo gradske razine 
putem  medija se odašilju poruke javnosti kako se poduzetnicima 
itekako pomaže, svako malo se spominju nekakvi „paketi pomoći“ 
i opraštanja nekih davanja (?!).
Anketirali smo nekolicinu istaknutih crikveničkih poduzetnika 
s dugogodišnjim poslovnim iskustvom da bi iz prve ruke saznali 
kako posluju i jesu li zadovoljni dosadašnjim mjerama pomoći od 
strane države i gradske uprave.  Njihovi odgovori daju dijametralno 
suprotnu sliku od one koju nam nastoje servirati gradski čelnici.

Tatjana Maria Plašč je suvlasnica 
agencija „Via Mea Travel“ d.o.o. koja 
posluje od 2011. godine:
- Putničke agencije počele su osje-
ćati utjecaj situacije s koronaviru-
som prve – prije ijedne druge gospo-
darske grane i djelatnosti. Tijekom 
siječnja i veljače 2020., dok su svi
poduzetnici normalno radili i ostva-
rivali uobičajene prihode, putničke 
agencije su već trpjele utjecaj – 
počela su otkazivanja putovanja. 
Odlukom od 19.3.2020. službeno su 
prestale s radom, da bi već u prvom 
koraku popuštanja mjera bile među 
„sretnicima“ - djelatnostima koje 
otvaraju svoja vrata. Suludost izjave 
Stožera civilne zaštite kako poslov-
nice putničkih agencija otvaraju 
svoja vrata 27.4.2020. je očito prošla 
neprimijećeno. Putničke agencije su 
službeno dobile dopuštenje za rad u 
sljedećim uvjetima:
- zabrana okupljanja na javnim 
mjestima
- zatvoreni ugostiteljski i smještajni 
objekti
- zabrana napuštanja mjesta pre-
bivališta
- zatvoreni granični prijelazi
- muzeji i galerije bili su otvoreni 
uz epidemiološke mjere koje dopu-
štaju posjet do 5 ljudi, uz poštivanje 
međusobne udaljenosti od 2 m u 

zatvorenom prostoru.
- Austrijska vlada do 14.6. nije otvo-
rila granicu prema hrvatskoj, a goto-
vo sve zemlje Europe su imale izričitu 
zabranu putovanja autobusima ili 
avionima u inozemstvo.
Uzimajući u obzir sve navedeno – 
što su to točno putničke agencije 
mogle raditi? Prodavati izlete do-
maćem gostu za kojeg znamo da 
mu je kupovna moć – nemoć? Ili 
nuditi paket aranžmane hrvatskim 
umirovljenicima? Nemaju baš svi 
saborsku mirovinu.
Željela bih naglasiti kako putničke 
agencije, barem ove kakva je Via 
Mea, direktno i indirektno upošlja-
vaju brojne druge djelatnosti: hotele 
i hostele, muzeje, dvorce, restorane,  
konobe, vinare, brodare, turističke 
pratitelje i vodiče, prijevoznike, 
nacionalne parkove, organizatore 
sajmova, grafičke i web dizajnere, 
tiskare, knjigovodstva, itd. itd...
Mi punimo državni proračun s pu-
nom stopom PDV-a, odnosno 25%. 
Da bi zauzvrat dobili 4.000 kn koje 
ustvari samo prosljeđujemo svojim 
djelatnicima. Samo 2019. godine 
je naša tvrtka državi uplatila preko 
7.000.000 kuna PDV-a!
Zašto se na razini države ne govori o 
bespovratnim sredstvima na osnovu 
izgubljenih poslova? Sve do jedan 
ugovor koji je potpisan i storniran je 
dokaziv. Zašto se ne govori o finan-
ciranju fiksnih troškova na osnovu 
opravdanog pada prometa poput  
Austrije ili Njemačke? 
Grad bi mogao isto daleko više, 
može se odreći prireza, npr. 
Mi se okrećemo drugim tržišnim 
nišama i uvjerena sam da ćemo pre-
živjeti, za razliku od mnogih kolega 
iz naše branše. Nažalost.

TaTJaNa MaRia pLašč
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Robert Marić crikvenički je 
ugostitelj i poduzetnik. Navodi 
kako sami poduzetnici od države 
nisu dobili ništa. Oni koji vode 
neki posao morali su dokazivati 
da im je pao promet, od države 
su dobili samo 4.000 kuna po 
radniku, dok vlasnici poduzeća 
zapravo nisu dobili ništa.
Što se Grada tiče, izražava neza-
dovoljstvo pružanjem pomoći 
poduzetnicima: „Za prostor  te-
rasa morali smo platiti za cijelu 
godinu, a odbili su nam 17 % za 

vrijeme kada ionako nismo mo-
gli raditi zbog epidemioloških 
mjera. Tako da od Grada nismo 
dobili ništa. Predlagao sam da 
smanje cijene terasa za 50 % u 
odnosu na ono što smo do sada 
plaćali, ali to nije prihvaćeno.“ 
Kao još jedan veliki problem 
ističe visoke i nerazumne cije-
ne komunalnih naknada te je 
tražio da Grad oslobodi podu-
zetnike od plaćanja komuna-
lne naknade na godinu dana:  
„Moj restoran otvoren je samo 4 
mjeseca godišnje, a tijekom svih 
12 mjeseci prisiljen sam plaćati 
komunalnu naknadu koja iznosi 
oko 1.300 kuna. To je trošak od 
oko 15-16 tisuća kuna godišnje 
za ništa. „Eko-Murvica“ nas 
‘reketari’ s odvozom smeća.
Lokali koji rade samo tijekom 
sezone svejedno moraju plaćati 
odvoz za cijelu godinu iako dok 
je zatvoren, lokal uopće ne može 
proizvoditi smeće.“

ROBERT MaRić

Robert Bashota vlasnik je zla-
tarske radnje koja radi tijekom 
cijele godine. 
Kaže kako se u poslovanja u 
odnosu na lani u ovo doba i 
sada vidi velika razlika jer je
sada puno manje posla. Što
se tiče turističke sezone 2020.
godine u srpnju i kolovozu epi-
demiološka situacija je bila po-
voljnija te je promet bio zado-
voljavajuć za to doba godine. Za 
vrijeme Božića, Nove godine i 

školskih praznika turista nije 
bilo uopće i tu bilježi znatan 
pad prometa u odnosu na do-
sadašnje iskustvo. 
Nada se da će ovogodišnja turi-
stička sezona početi barem od 
lipnja kako bi se donekle nado-
knadili gubici. Smatra kako su 
mjere pomoći od strane države 
u redu i puno su pomogle, iako 
privatni poduzetnici nikad nisu
u potpunosti zadovoljni: 
„Podržavam mjere, ali trebalo 
bi ih produžiti barem do lipnja, 
a i nakon toga vidjeti može li se 
tijekom ljetne sezone pripomo-
ći obrtnicima.“ 
Što se tiče mjera pomoći za po-
duzetnike od strane Grada Cri-
kvenice, smatra da je Grad mo-
gao uvesti neke dodatne mjere 
kako bi se pomoglo nekolicini 
crikveničkih poduzetnika koji 
su otvoreni cijele godine. 

ROBERT BasHOTa

Divna Bleha je vlasnica tvrtke 
„Dijob“ koja se bavi prodajom
vodovodnog materijala, opreme 
sanitarija i centralnog grijanja. 
I njeno poslovanje je pogođeno 
krizom:
- Radimo puno lošije nego ina-
če, na nekih smo 65 % prometa 
koje inače u ovo doba imamo. 
Manje se radi, ljudi su oprezni 
i svi čekaju da se ova situacija 
razriješi. Osjećamo krizu kao 

u najgora vremena otkad posto-
jimo. Što se tiče mjera potpora 
poduzetnicima o kojima se to-
liko priča, mogu reći da smo od 
države dobili samo naknadu za 
plaće radnicima za vrijeme kad 
smo morali biti zatvoreni. 
Od Grada Crikvenice dobili smo 
pak samo jedan mjesec osloba-
đanja komunalne naknade, kad 
smo bili zatvoreni. A smatram 
da nas je Grad trebao dijelom 
osloboditi plaćanja komunalne 
naknade, da svi ravnomjerno 
snosimo teret krize. Razočarana 
sam i našom komorom koja nam 
je mogla više pomoći, barem kod 
nabave zaštitnih sredstava u vri-
jeme kad ih je bilo teško nabaviti. 
To nam je novi popriličan trošak 
koji se baš nitko nije sjetio sub-
vencionirati. Jako je teško ovako 
poslovati i što je još gore, teško je 
bilo što konkretno planirati.

DiVNa BLEHa

Igor Ivančić je vlasnik foto-
grafske radnje „Foto Ivančić“  
koja neprekidno posluje već 
97 godina. Vrata njegove rad-
nje otvorena su tijekom cijele 
godine:
- Osjeti se da je poslovanje znat-
no lošije nego inače. Premda 
me epidemiološke mjere nisu 
pogodile kao ugostitelje, svi smo 
u tom krugu krize. Primjerice, 
puno je manje vjenčanja, što je 

nama značajan izvor prihoda, 
a nema ni brojnih drugih do-
gađanja. Koristio sam državne 
mjere pomoći za isplatu plaće 
radnicima kad smo morali bili 
zatvoreni i to je jedino što sam 
dobio. Od Grada nisam dobio 
nikakvu pomoć, kao ni većina 
poduzetnika. To što ističu kako 
nisu naplatili korištenje terasa 
ugostiteljima, u praksi znači da 
zapravo nisu naplatili ono što 
se nije ni koristilo. 
Grad Crikvenica nema razu-
mijevanja za poduzetnike u 
ovoj kriznoj situaciji. Ispada 
da je kriza samo za one koji 
žive od svog poslovanja, dok 
će drugi svoju plaću dobiti bez 
obzira na sve. 
Smatram da teret krize svi tre-
bamo ravnomjerno podnijeti, 
ali to nažalost sada nije tako.

iGOR iVaNčić
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Novi uređaji u „Thalassotherapiji“
Kako u ovo „korona vrijeme“ funkcionira Tha-
lassotherapia Crikvenica, Specijalna bolnica za 
medicinsku rehabilitaciju Primorsko-goranske 
županije više smo saznali od ravnateljice te usta-
nove univ.spec.oec. Nataše Manestar:
- Sigurnost pacijenata i zaposlenika nam je naj-
bitnija. Naša ustanova radi u punom opsegu, 
uz pridržavanje svih epidemioloških mjera, 
što znači da je pri dolasku obavezno mjerenje 
temperature i nošenje zaštitne maskice tijekom 
boravka u ustanovi. Zaposlenici ustanove su 
također obavezni svakodnevno mjeriti tempe-
raturu i u radu s pacijentima nositi zaštitnu me-
dicinsku opremu, a dezinfekcija prostora se 
obavlja po izrađenom protokolu. 
Dio zaposlenika ustanove je primio cjepivo pro-
tiv covid-19 bolesti, a dio zaposlenika koji se
naknadno prijavio, cijepit će se ovisno o dostu-
pnosti istoga. Liste čekanja za specijalistički pre-
gled fizijatara znatno su smanjene, te čekanje 
trenutno iznosi 30 dana. – rekla je ravnateljica.
Fizikalna medicina i fizioterapija važan su dio 
„Thalassotherapije“ gdje se saniraju tegobe i bo-
lesti mišićno-koštanog sustava, bilo da su nastali 
kao posljedica stanja nakon operativnih zahvata 
(umjetni zglobovi, rekonstrukcije ligamenata), 
prijeloma, trauma, sportskih ozljeda ili su 
nastali kao posljedica degenerativnih procesa 

Daniela Butorac, dipl. physio. univ.spec.oec.

    Napredne tehnologije 
znatno olakšavaju rad, 

ubrzavaju i skraćuju vrijeme 
rehabilitacije, ali od ključne 
važnosti je ljudski faktor.

Super induktivni sustav Multifunkcionalni uređaj za elektroterapiju,  
Silvija Antić Bošnjak mag.physioth.

Voditeljica Odsjeka zdravstvenog turizma i 
znanstvenoistraživačkog rada i glavni fiziote-
rapeut Jedinice za kvalitetu Daniela Butorac, 
dipl. physio. univ.spec.oec. s ponosom ističe 
kako su u protekloj godini zahvaljujući sufi-
nanciranju Primorsko-goranske županije 
uspjeli nabaviti nekoliko najmodernijih uređaja 
kojima se koriste u radu:
- U fizikalnoj medicini svakodnevno se kori-
stimo različitim uređajima kako u dijagnostici 
tako i u terapijske svrhe. Naša ustanova nastoji 
pratiti novosti u rehabilitaciji te osim onih 
uobičajenih uređaja dobro poznatih našim 
korisnicima, možemo se pohvaliti da smo 
među prvima u hrvatskoj počeli s korištenjem 
radiofrekventne terapije Indiba uređajem. Di-
jagnostiku i terapiju provodi posebno educirani 
tim na izokinetičkom uređaju humac Norm,  
a terapiju hladnim zrakom uređajem Cryo 6.

SpEcIJALNA BOLNIcA ZA MEDIcINSKU REhABILItAcIJU 

Gajevo šetalište 21, 51260 Crikvenica 
telefon: 051 407 666
www.thalasso-ck.hr

na zglobovima, mišićima i živčanom sustavu. 
Također se ovdje provodi i preoperativna fizi-
oterapija. Stanje pacijenta dok traje  rehabilita-
cijsko razdoblje nadziru iskusni liječnici spe-
cijalisti fizikalne medicine i rehabilitacije, dok 
tim fizioterapeuta s višegodišnjim iskustvom 
i kontinuiranom izobrazbom u specifičnim 
područjima fizioterapije upravlja procesom 
fizioterapije te provodi fizioterapijske postupke.

Godinu 2020. iskoristili smo za nabavku inova-
tivnog Super induktivnog sustava kako bi bili u 
korak sa svjetskim rehabilitacijskim centrima. 
U naše prostore „uselili“ su i laser MPhI5 i 
multifunkcionalni uređaj za elektroterapiju sa 
ultrazvukom koji nam omogućavaju kvalitetnije 
obavljanje naših djelatnosti i poboljšanje usluge.
Super induktivni sustav je inovativna terapija 
čiji efekti uključuju smanjenje boli, liječenje 
prijeloma, opuštanje mišiće, stimulaciju mi-
šićnih vlakana i mobilizaciju zglobova. Kako 
se u svakodnevnom liječenju akutnih i kro-
ničnih stanja oduvijek koristimo naprednim 
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tehnologijama tako da je izbor i nabava Super 
induktivnog sustava bio pravi izbor, svako-
dnevno potvrđujemo u svom radu. Ovaj uređaj 
uporabom elektromagnetnog sustava visokog 
intenziteta je iznimno sredstvo u liječenju boli, 
mobilizaciji zglobova i redukciji spazma. Izvr-
sno služi kod konzervativno liječenih prijeloma 
gdje znatno ubrzava proces zacjeljivanja. Može 
se aplicirati preko sadrene ili neke druge udlage 
vrlo brzo i nakon nastanka povrede. Odlikuje se 
jednostavnom primjenom, a dozira se ovisno o 
subjektivnom osjetu pacijenta.
Laser MPhI5 svojom jednostavnom primjenom 
može dosegnuti i prenijeti visoko kvalitetnu 
energiju na bilo koje područje na tijelu. Način 
djelovanja je da se homogeno tretiraju velike 

površine tkiva kao što su veliki dijelovi mišića ili 
cijeli zglob. Odlikuje ga brza reakcija tretiranih 
struktura. Ova terapija namijenjena je da sma-
nji upalu u tkivu, biostimulira i smanjuje bol. 
Najčešće ga primjenjujemo kod ozljeda mekih 
tkiva te bolnih stanja bilo akutnih ili kroničnih.
U našoj praksi već duži niz godina koristimo 
i hILT laser, visoko intenzivnu laser terapiju 
koji je namijenjen posebno za dubinske upale. 
Možemo izdvojiti, uz sve ostale dobrobiti, da 
ova terapija iznimno brzo i učinkovito smanjuje 
edem i promjene u mišićima.
Višenamjenski uređaj za elektroterapiju je ure-
đaj sa gotovo svim mogućnostima elektrotera-
pije i ultrazvučne terapije u jednom uređaju. 
Smanjenje boli, stimulacija mišićnih i živča-

nih vlakana, opuštanje mišića samo su neke 
dobrobiti ovog multifunkcionalnog uređaja. 
Odlikuje ga jednostavna i sigurna primjena te 
ugodna terapija kojoj svakodnevno svjedoče 
naši pacijenti.
Napredne tehnologije znatno olakšavaju rad, 
ubrzavaju i skraćuju vrijeme rehabilitacije, ali 
od ključne važnosti je ljudski faktor. Ispravan 
odabir terapije temeljen na iscrpnoj dijagno-
stičkoj obradi, stručnost u provođenju terapije 
i motiviranost pacijenta osnove su za uspješnu 
rehabilitaciju. Specijalist fizijatar, fizioterapeut 
i pacijent zajedno djeluju kao tim i jedino na 
taj način je moguće dobiti najviše iz uređaja 
koji nam služe kao pomoćno sredstvo u reha-
bilitaciji.

Laser MPHI5 Damir Bakarčić, bacc, physioth., Donna Louisa Ugrinović, bacc. physioth. i Maria 
Colnar, bacc. physioth.

Indiba terapija, Ivana Rukavina, fizioterapeutski tehničar Daniela Butorac, dipl.physioth.,Valentina Plivelić, fizioterapeutski tehničar,
Veronika Štimac, fizioterapeutski tehničar i Amira Salibašić, bacc.physioth.
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Novi sadržaji luke Perčin 
promijenili vizuru jadranova
U Jadranovu je u srpnju prošle godine 
počela s radom „Marina Jadranovo“, dosad 
najznačajnija investicija u nautičkom turiz-
mu na području Grada Crikvenice. Radi se o 
rekonstruiranom i dograđenom dijelu luke 
otvorene za javni promet lokalnog značaja 
Perčin, a dogradnja luke obuhvaćala je 
400 metara novog obalnog zida i postavu 
tri pontona s kompletnom vodovodnom 
i strujnom instalacijom. Ukupna površina 
koncesioniranog područja na kojem će se 
obavljati usluge korištenja veza te ostale 
popratne djelatnosti u nautičkom turizmu 
iznosi 13.324 m2.
Koncesiju za ovo lučko područje ima tvrtka 
BSK commerce iz Rijeke s čijim smo dire-
ktorom Borisom Sabolićem razgovarali o 
dosadašnjem poslovanju „Marine Jadrano-
vo“, tj. jesu li ispunjena očekivanja s kojima 
se kretalo u realizaciju projekta?
- Kad smo 2018.g. potpisali ugovor o kon-
cesiji nitko naravno ni u primislima nije 
imao situaciju koju nam je uzrokovala pan-
demija koronavirusa. Marina Jadranovo je 
od otvaranja u srpnju prošle godine imala 
realizaciju od cca 45% planiranog prihoda 
za pola godine rada. Naša očekivanja su 
svakako bila veća, međutim moramo biti 
zadovoljni i s tim brojkama, jer je kao što 
znamo pandemija napravila svoje svuda u 
svijetu.

Boris Sabolić

Odakle su korisnici vaših usluga i koje su 
karakteristike plovila u Marini?
- Jadranovo je cestovno dobro povezano i za 
par sati vožnje se može doći iz Austrije, Slove-
nije, Italije i sjeverne hrvatske, tako da iz tog 
područja i imamo godišnje korisnike Marine.  
Na vezu imamo pretežno veće brodove nego 
što smo planirali, prije starta projekta planirali 

O MaRiNi

Tvrtka BSK Commerce d.o.o., Podružnica Marina 
Jadranovo koncesijom je stekla pravo gradnje i 
upravljanja dijela područja luke otvorene za javni 
promet Perčin u Jadranovu. Dio luke pod konce-
sijom, koja traje do prosinca 2045. godine, koristi 
se kao nautička luka, namijenjena za privez jahti i 
brodica za sport i razonodu, neovisno koriste li se 
za osobne potrebe ili gospodarske djelatnosti. Osta-
la plovila također mogu koristiti usluge priveza. 
Ukupni kapacitet Marine Jadranovo je 107 plovila.
Prostor pomorskog dobra koji koncesija obuhvaća, 
što čini nautički dio luke Perčin, je ukupne površine 
13.324 m2, od čega dio kopna površine 479 m2, dok 
je površina akvatorija 12.845 m2.
Na nautičkom koncesioniranom području, para-
lelno sa obalom, izgrađena je pasarela u duljini 
150 metara. Izvedena je kao armirano betonska 
konstrukcija širine 3 metra, temeljena na armirno 
betonskim pilotima. Na navedenu pasarelu moguć 
je privez u četverovezu, 15 plovila duljine do 7 m
Osim pasarele, montirana su tri pontonska gata 
koji su pristupnim mostićima spojeni sa beton-
skom pasarelom. Prvi pontonski gat valobranskog 
je tipa, duljine 80 metara. Sastoji se od 4 pontonska 
valobranska elementa tip M4320BRK, koji su 
duljine 20 m i širine 4,3 metara. Svojom izved-
bom i tehničkim karakteristikama mogu pružiti 
prihvat plovila do 50 metara duljine. Adekvatno 
karakteristikama valobranskog gata, izveden je 
i sidreni sustav za prihvat plovila. Pri tome smo 
u mogućnosti prilagoditi sidreni sustav svakom 
plovilu koje ima posebne potrebe prilikom vezi-
vanja. Preostala dva pontonska gata, svaki duljine 
60 metara sastavljena su od pontona tip M2712hD 
pojedinačne duljine 12 m i širine 2,7 metara. 
Svojim tehničkim karakteristikama ova su dva 
pontonska gata u mogućnosti prihvatiti plovila 
do 18 m duljine. Svi pontonski gatovi opremljeni 
su elektro i hidroinstalacijama kao i priključnim 
ormarićima, sa 16A i 32A priključcima. Neovisno 
o dimenzijama plovila, u mogućnosti smo pružiti 
uslugu cjelogodišnjeg sigurnog priveza plovila.
U sklopu luke, nalaze se ugostiteljski objekt i 
sanitarni čvor za klijente Marine Jadranovo. 
Klijentima je također dostupno korištenje WiFI 
usluge i video nadzora. 
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MARINA JAdRANOVO

Mario Kružić, ravnatelj Županijske lučke 
uprave Crikvenica 
- Posebnost ove rekonstrukcije je da je 
ovo prvi projekt koji je financiran putem 
koncesijskog modela. Naime, koncesionar 
se obvezao izgraditi kompletnu luku te će 
upravo s ova tri pontona na kojima je pred-
viđen prihvat stotinjak nautičkih vezova 
upravljati sljedećih 27 godina. Ovakvim 
financiranjem potpuno je izostao javni no-
vac i upravo je to način na koji ćemo vjeru-
jem u budućnosti uspješno rekonstruirati 
i druge luke jer smatramo da moramo uz 
javni novac koji nam je osiguran putem 
Ministarstva, ali velikim dijelom i putem 
našeg osnivača, Primorsko-goranske žu-
panije, pronaći i druge izvore financiranja.

TVRTka Bsk COMMERCE 

- Tvrtku BSK commerce još 1984. osnovao 
moj otac koji je bio građevinski inženjer 
tako da smo već 37 godina na tržištu 
hidrogradnje. Sudjelovali smo u brojnim 
poslovima održavanja i izgradnja gotovo 
svih važnijih luka na sjevernom  Jadranu. 
Naši su klijenti gradovi, općine lučke 
uprave i komunalne tvrtke s kojima su-
rađujemo dugi niz godina.
Tvrtka BSK commerce d.o.o. sada ima 
35 zaposlenih, dobro smo opremljeni 
vlastitim plovnim objektima i opremom 
posebno za duboko temeljenje i postav-
ljanje betonskih pilota.
Imamo sve potrebne reference za uspješnu 
realizaciju i ove investicije u Jadranovu, 
uvjeren sam na zadovoljstvo žitelja Jadra-
nova, do čega mi je posebno stalo. – rekao 
je Boris Sabolić. 

smo da će područje biti interesantno pretežno 
za plovila od 7 do 11 metara. Međutim sada 
imamo najviše brodova od 11 do maksimalno 
25 metara, tako da za njihove potrebe planira-
mo ugradnju dodatnih energetskih ormarića 
za struju. 
Je li potrebno obaviti još neke radove u 
Marini?

- Projektom predviđeni radovi su svi obavljeni, 
ostalo je još malo šminkanja i radovi na even-
tualnoj prilagodbi sidrišta prema zahtjevima 
pojedinih brodova.
Kakva su vaša očekivanja za buduće  
razdoblje?
- Do sada imamo dvadesetak brodova na godiš-
njem vezu i brojne najave za sezonske vezove 
u 2021. g. Ove godine očekujemo popunjenost 
od minimalno 80%, naravno ako se poboljša 
situacija s koronom.
Kakva je sada reakcija žitelja Jadranova na 
Marinu, znamo da je bilo određenih protiv-
ljenja?
-  Reakcija žitelja Jadranova u načelu je pozitiv-
na, postoji manja grupa ljudi koja smatra da im 
je Marina narušila kvalitetu življenja te su se oni 
obratili medijima, međutim nisam primijetio 
neki veći odjek. Prozivali su nas za zagađenje
te su navodili da su oni za čisto more, ne shva-
ćajući da smo i mi isto za čisto more i da smo 
poduzeli sve da tako i bude, jer nam je to kru-
cijalno pitanje za poslovanje i dolazak gostiju.
Nedostaje li nešto da vaša ponuda bude još 
bolja?
-    Mislim da se Jadranovo lijepo razvija, postoje 
još stvari koje treba odraditi, ali bitno je da su 
se stvari pokrenule i da su problemi detektira-
ni. Stoga mislim da će nadležni sve to riješiti u 
budućnosti.

Ivica Šubat
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MJESNI OdBOR SELCE

Selce u zadnje 4 godine bez 
realizacije kapitalnih investicija

Aktualni saziv Vijeća Mjesnog odbora Selce u 
kojem su Vedran Antić (predsjednik) (SDP), 
Igor Antić (SDP), Dragutin Šnajdar (NV), 
Davor Lončarić (NV), Laura Lončarić (NV), 
Mario Bošnjak (hDZ) i Karlo Gelemanović 
(hDZ), za vrijeme korona krize, od listopada
mjeseca funkcionira „na daljinu“, putem  
e-mailova i telefona. 
Međutim, kako kaže predsjednik Vedran Antić, 

to ih ne sprečava da uredno i na vrijeme do-
nose sve odluke važne za njihov rad, a tiču se 
sadašnjosti i budućnosti Selca. Uz to su vrlo
složni u odlučivanju, ističe Antić, bez obzira
na stranačke boje rade ono što smatraju naj-
boljim za njihovo mjesto.
Tako su gradskoj upravi nedavno dostavili plan
malih komunalnih akcija za 2021. godinu ko-
jom se definira uređenje javnih površina, lo-

kalnih prometnica i javne rasvjete.
Ipak, suradnjom s gradskom upravom predsjed-
nik selačkog Mjesnog odbora nije zadovoljan: 
- Sve što s gradskom upravom treba rješavati 
traje predugo ili se u pravilu se ne rješava. Kon-
kretan primjer je podna rasvjeta na Trgu, koja 
je postavljena prije četiri godine, a sada više
uopće ne svijetli. Više od dvije godine ukazu-
jem na to, ali ništa se ne poduzima. Sada je već 
istekao i garantni rok, tako da će sanacija biti 
sve skuplja. – ističe Antić.  
Drukčija je situacija kad je riječ o „Eko-Murvici“:  
- Mogu reći kako imam odličnu komunikaciju 
s djelatnicima „Eko-Murvice“ i njihovim di-
rektorom. Pohvalit ću ih i reći kako promptno 
reagiraju kad god ih nazovem i rješavaju pro-
bleme koje imamo. – kaže Antić. 

već 4 gODINe U SeLCU NeMa kaPITaLNIh 
INVESTICIjA

Od kada je prije 4 godine otvoren novi trg u 
središtu Selca, nisu se realizirale nikakve kapi-
talne investicije na području Selca. Da budem 
precizniji, sve do prije petnaestak dana kad 
su krenuli radovi na projektu aglomeracije od 
hotela „Slaven“ do uvale Slana. 
A potreba ima više, ja ću sada istaknuti njih 
nekoliko najvećih:

1. Sanacija Doma prosvjete 
– Koliko znam već se desetak godina govori o 
tome kako treba renovirati naš Dom prosvje-
te. Treba sanirati krovište, veliku salu i druge 
prostorije, zapravo preurediti ga u multifunkci-
onalnu cjelinu primjerenu sadašnjem vremenu. 
Naš Dom je (uz Dvoranu Zora) jedino mjesto 
u Gradu gdje se mogu održavati kazališne 
predstave, koncerti i druge priredbe, pošto 
velika dvorana ima 250 sjedećih mjesta. Cijeli 
Dom treba preurediti na način da se micanjem 
sjedalica dobije prostor za različite sadržaje, 
a takav prostor je potreban i našem KUD-u 
„Neven“, Limenoj glazbi, pa i nekim sportskim 
udrugama. Po našoj procjeni ta bi investicija 
iznosila oko milijun eura, navodno postoje i 
projekti koje mi iz MO dosad  nismo vidjeli. 
Nažalost sredstva za sanaciju Doma prosvjete 
nisu predviđena u proračun za 2021. godinu.

Predsjednik Mjesnog odbora Selce Vedran Antić

Na zapadnom ulazu u Selce treba napraviti kružni tok



PRIMORSKE NOVINE   25. veljače 2021.

15

MJESNI OdBOR SELCE

2. Problem parkiranja
- Godinama je jedan od gorućih problema u 
Selcu parkiranje, naročito za vrijeme ljetne 
turističke sezone. U mjestu baš i ne postoji 
lokacija na koji bi se moglo napraviti parkira-
lište, pa razmišljanja idu u smjeru da se prostor 
pronađe iznad magistrale. To naravno zahtijeva 
značajne troškove, ali problem treba kvalitetno 
riješiti da zadovolji potrebe Selca za duži niz 
godina u budućnosti. Inače, razmišljali smo i o 
tome da se u centru napravi garaža, na lokaciji 
gdje je „Konzum“, ali to je ostalo nedorečeno. 

3. Zapadni i istočni izlaz na magistralu
- Veliki problem za vrijeme ljetne turističke 
sezone je izlazak na magistralu na istočnom 
i zapadnom ulazu/izlazu u Selce. Stvaraju se 
velike gužve, vozači su nervozni i sve to nije 
dobro za opći dojam o našem mjestu, pogo-
tovo za turiste koji nam dolaze. Rješenje bi 
bilo izgradnja velikog rotora, što predmnijeva 
rješavanje imovinsko-pravnih odnosa s vla-
snicima zemljišta iznad magistrale i suradnju 
s „hrvatskim cestama“.

4. Igralište Matkino 
- Kao i za sve prije spomenuto, dugi niz godina 
se govori o natkrivanju rukometnog igrališta na 
Matkinu. Svi znamo da je Rukometni klub „Sel-
ce“ koji postoji više od 60 godina dio identiteta 
Selca. Skoro svaki Selčan je prvi dodir sa spor-
tom imao u tom klubu i to upravo na legendar-
nom igralištu na Matkinu. Svjedoci smo kako 
je činjenicom da se treninzi i utakmice našeg 
kluba odvijaju u Gradskoj sportskoj dvorani 
u Crikvenici sve manje interesa među djecom 
za treniranje rukometa. Novo vrijeme podra-
zumijeva i bolje uvjete, pa bi bilo nužno iznaći 
rješenje da se natkrije rukometno igralište na 
Matkinu, tj. da se postavi montažna dvorana u 

PUNTa SeLačka kaO I DOSaD, bEZ PROmjENE

Punta selačka je jedno od najvrjednijih ze-
mljišta u vlasništvu Grada Crikvenice, veličine 
preko 3.000 m2. Žalosni smo što se već preko 
12 godina odugovlači s rješavanjem problema 
te da gradonačelnik Rukavina svake godine 
potpisuje nove koncesije za kućice na gradskom 
zemljištu. Zemljište je zaštićeno prijedlogom 
MO Selca kod donošenja urbanističkog plana 
uređenja Uvala Slana 2011. godine pod javna 
parkirališta i garaže. Premda je to toliko atrakti-
van prostor da bi bio grijeh da se u budućnosti 
ne stavi u funkciju elitnog turizma. Sada su na 
tom superatraktivnom, ponovit ću gradskom 
zemljištu, kućice koje sigurno ne doprinose 
ničemu što je u interesu Selca. Prošlog je ljeta 
na tom području zabilježeno i curenje iz kana-
lizacije, a na jednom od objekata je bio i požar 
koji je srećom na vrijeme ugašen. Mislim da je 
krajnje vrijeme da se pitanje Punte selačke de-
finitivno riješi, u skladu sa zakonom i na način 
koji će biti najbolji za Selce. – smatra Antić.

   Od kada je prije 4 godine 
otvoren novi trg u središtu 

Selca, nisu se realizirale 
nikakve kapitalne investicije 

na području Selca. 

kojoj bi se osim za rukomet mogli organizirati 
i mnogi drugi sadržaji. To čak i ne bi bila toliko 
velika investicija (poglavito u kontekstu košta-
nja boćarske dvorane u Gornjem kraju), sada 
postoje kvalitetne montažne dvorane koje bi 
bilo optimalno rješenje za nas. Ali, ni to nije 
na dnevnom redu gradske uprave.  

Dom prosvjete Selce Punta selačka

5. Uređenje stare jezgre Selca
- To je još jedna stara priča koja nikako da se 
okonča. Već odavno postoje projekti kako bi se 
pristupilo komunalnom uređenju stare jezgre, 
ali od realizacije ništa. 
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Pojedini umirovljenici zaista su iznimno ak-
tivni te svojim članstvom u brojim klubovima 
i društvima dokazuju kako završetak radnog 
vijeka uistinu može biti početak zlatnih godina 
- godina u kojima se možemo družiti, putova-
ti, učiti te raditi sve ono za što možda nikada 
nismo imali vremena dok smo bili zaposleni. 
Na području Grada Crikvenice djeluju dvije 
udruge umirovljenika, a događanja i aktivnosti 
za osobe treće životne dobi zaista ne nedostaje. 
U širokom spektru zbivanja svatko može pro-
naći nešto za sebe sukladno svojim interesima.
U ovom broju predstavljamo vam Udruga umi-
rovljenika Grada Crikvenice i Općine vinodo-
lske. Udruga je osnovana 1946. godine, a broji 
otprilike 1200 članova i po brojnosti je najveća 
udruga na području Grada Crikvenice. 

Na pitanje o aktivnostima Udruge, njen pred-
sjednik Rudolf Smoljan kaže kako je sve bilo 
normalno dok je bilo normalno. Kako bi ipak 
donekle održali vezu i komunikaciju sa člano-
vima, odlučeno je kako će se od prvog dana ve-
ljače ponovno odvijati dežurstva u prostorijama 
Udruge u zgradi „Stare škole“ na adresi Vino-
dolska 1 i to ponedjeljkom, utorkom i srijedom 
od 9 do 11 sati. 
Temeljna aktivnost Udruge je prvenstveno pru-
žanje usluge svojim članovima, točnije organi-
zacija aktivnosti i događanja za druženje, edu-
kaciju, rekreaciju i zabavu. Barem jednom, a po-
nekad i dva puta, mjesečno umirovljenici imaju 
nekakva događanja. Godina započinje maška-
rama i maškaranim druženjima. Udruga tako 
sudjeluje u maškaranoj povorci u Crikvenici te 

unazad nekoliko godina na Riječkom karnevalu 
s uvijek zanimljivom maskom. Posljednje dvije 
godine bili su i sudionici maškarane povorke 
u Puli na poziv ondašnje Turističke zajednice. 
Često su, a ovdje govorimo o vremenima prije 
korone, organirana predavanja različite tema-
tike, od zdravlja i raznih zdravstvenih tema, 
do predavanja o ljekovitom bilju, gljivama te 
dijapazonu tema koje su u interesu njihove 
dobne skupine. Također  jednom godišnje orga-
niziraju informatičke tečajeve za početnike i one 
naprednije. Ne izostaju ni sportske aktivnosti 
poput nordijskog hodanja ili turnira u pikadu 
i boćanju. Preko Udruge moguće se pretplatiti 
i na kazališne predstave u hNK Ivana pl. Zajca 
u Rijeci. Godišnje se pogleda 7-8 predstava, a 
prijevoz autobusom do Rijeke i natrag također 
je dogovoren.
Svake godine obavezno obilježavaju Dan starijih 
osoba prigodnim druženjem, ali ove godine, 
zbog epidemioloških mjera morali su taj dan 
obilježiti na drugačiji način pa su svoje najstarije 
članove razveselili malim poklonom u znak 
pažnje. Kada smo već kod toga – najstariji član 
Udruge je Selčan Josip Kršul koji je u prosincu 
proslavio 109. rođendan.
Tajnica udruge Ružica Hreljac ističe kako imaju 
odličnu suradnju s Muzejom Grada Crikvenice 
te kako su bili inicijatori nekoliko vrlo uspješ-
nih i posjećenih izložbi od kojih se prva bavila 
kikaricama (šalica iz koje se pije bijela kava), 
zatim izložba o svadbenim običajima ovoga 
kraja i doti. 
Jedna članica Udruge rekla mi je kako se Udruzi 
pridružila nekoliko godina prije nego li je otišla 
u mirovinu, samo kako bi mogla sudjelovati na 
njihovim izletima, koji su uvijek puni smijeha, 
zabave i lijepih destinacija. Svaka podružnica 
može organizirati svoje  manje, jednodnevne 
izlete, a jednom godišnje podružnica Crikve-
nica za sve zainteresirane članove Udruge or-
ganizira veliki, višednevni izlet. Uz to, dva puta 
godišnje organiziran je desetodnevni posjet 
Istarskim toplicama pri čemu članovi dobiju 
grupni popust za umirovljenike. Ovdje valja 
spomenuti i posjete i druženja s prijateljskim 
organizacijama i udrugama umirovljenika 
drugih gradova kao što su Ivanić-Grad, Čavle, 
Lokve, Darda...

UdRUgA UMIROVLJENIKA gRAdA CRIKVENICE I OPćINE VINOdOLSKE 

Predsjednik Rudolf Smoljan i tajnica udruge Ružica Hreljac

Najbrojnija udruga u 
Gradu Crikvenici
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pODRuŽNiCE u sVakOM MJEsTu
Udruga ima 8 podružnica u svakom 
mjestu našega Grada te susjedne nam 
Općine. Predsjednik Udruge drugi 
mandat uzastopno je Rudolf Smoljan, 
dok ulogu tajnice već dvanaest godina 
obnaša Ružica Hreljac. Svaka podru-
žnica bira svog predsjednika, a oni su 
redom: u Jadranovu Pejo Blatančić, u 
Dramlju Kuzman Dokoza, u Crikveni-
ci Biserka Barac, u Selcu Ankica Gajić, 
u Bribiru (najbrojnija podružnica) 
Vlado Varelija, u Grižanama Stjepan 
Juričić, u Triblju Željka Gršković te u 
Driveniku Darinka Jakovac. 
Izvršni odbor Udruge čine njen pred-
sjednik i tajnica, predsjednici svih po-
družnica te još jedan član koji se bira na 
izbornoj skupštini svake četiri godine. 
U ovom mandatu pridruženi član 
izvršnog odbora je Roko Brozović iz 
Triblja. Jednom godišnje održava se
izvještajna skupština na kojoj se razi-
miraju aktivnosti protekle godine i 
predstavlja plan za narednu godinu. 
Članstvo u Udruzi je dobrovoljno, kao i 
sudjelovanje u njenim aktivnostima, a 
članarina iznosi 30 kuna godišnje. Od 
toga iznosa polovica odlazi u zajednič-
ku blagajnu Udruge, a druga polovica 
ide podružnici iz koje dolazi član. 

FaLI PrOSTOr Za DNevNO DrUŽeNJe 
UmIROVljENIKA
 
Zaključujemo kako volje, ideja i druženja 
ne nedostaje, ali ono što im nedostaje, ističu 
Rudolf Smoljan i Ružica hreljac je adekva-
tan prostor za djelovanje. Trenutko imaju 
na korištenje prostoriju od 17 kvadrata u 
zgradi „Stare škole“ koju istovremeno kori-
ste i Udruga i njihova crikvenička podruž-
nica. Za sastanke mogu koristiti gradsku 
vijećnicu, ali ona im nije pogodna za sve 
aktivnosti, primjerice za pikado turnire koje 
druge podružnice u slučaju lošeg vremena 
organiziraju u lokalnim domovima kulture. 
Isti problem, točnije nedostatak prostora 
ima i njihova podružnica u Selcu. No, gdje 
ima volje ima i načina te ne dopuštaju da ih 
to pokoleba u njihovu djelovanju. 

Lea Klarić

MJESNI OdBOR dRAMALJ

U Dramlju umjesto pošte    
redakcija portala

Predrag Antić

Prostor u Zadružnom domu u kojem je bio poštanski ured

Godinama je u prizemlju Zadružnog doma u 
Dramlju bio poštanski ured, međutim prije tri 
godine je „hrvatska pošta“ donijela odluku da 
se zbog nerentabilnosti „pošta“ zatvori. Dra-
maljski vijećnik Predrag Antić se godinama 
borio na sjednicama Gradskog vijeća da se 
nađe način kako bi se poštanski ured zadržao 
u Dramlju, s obzirom na to da je bio smješten 
u prostoru koji je u vlasništvu Grada.
Uglavnom je dobivao odgovore kako Grad 
nastoji postići dogovor s „hrvatskom po-
štom“, ali od toga na koncu ništa, pošta je 
iselila, a prostor je ostao prazan, da bi prije 
nekih mjesec dana Grad taj prostor namije-
nio za redakciju internetskog portala.
Je li Dramaljce netko pitao žele li umjesto 
pošte baš redakciju portala, ili bi, ako već ne 
mogu imati poštu, u tom prostoru željeli neki 
drugi sadržaj ostaje nejasno. Naime, na zadnjoj 
sjednici Gradskog vijeća zamjenica gradona-
čelnika Silvija Crnić je rekla kako je odluka 
donijeta u suglasnosti s Mjesnim odborom 
Dramalj, ali Predrag Antić tvrdi da nije tako:
- Nekoliko dana prije sjednice Gradskog 
vijeća imali smo sastanak Mjesnog odbora 
i ta tema uopće nije bila na dnevnom redu. 
Mjesni odbor se o namjeni tog prostora nije 
očitovao, premda  bi za Dramalj bilo najbo-
lje da se tamo smjesti neka ordinacija ili da 
prostor bude za naše udruge, što bi svakako 
bilo u interesu mjesta. Ako već gradonačelnik 
Rukavina sam o tome odlučuje, neka onda 
tamo smjesti vinoteku i prodaje svoje vino. 
– sarkastičan je Antić.

Ivica Šubat

Grad Crikvenica je 20. siječnja na službenoj 
gradskoj internetskoj stranici objavio natječaj 
za davanje u zakup poslovnog prostora (Dra-
malj, prizemlje Zadružnog doma, Dramaljsko 
selce 30), površine 27 m2 s namjenom da tu 
bude uredski prostor za redakciju informa-
tivnog portala. Raspisana početna cijena za 
m2 mjesečno iznosila je prilično niskih 10,00 
kuna (bez PDV-a).
Na natječaj su se mogli javiti informativni 
portali koji vijestima i informacijama pokrivaju 
Grad Crikvenicu, pa su se tako javili izdavači 
dva portala – portala Tunera.info i portala 
Crikva.hr. Na javnom otvaranju ponuda odr-
žanom 1. veljače obznanjeno je kako je izdavač 
portala Tunera.info ponudio ukupni mjesečni 
iznos od 350,00 kuna za 27 m2, dok je izdavač 
portala Crikva.hr za taj prostor ponudio iznos 
od 1.350,00 kn mjesečno. Do zaključenja 
ovog broja nismo dobili informaciju o izboru 
najpovoljnijeg ponuditelja, koju donosi grado-
načelnik Grada Crikvenice Damir Rukavina.

KONTAKT UDRUGE:
umirovljenici.crikven.vinodol@gmail.com

mob.: 091/241-0601 (predsjednik)
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Povijest dobrovoljnog darivanja krvi u Crikve-
nici seže u 1957 godinu kad je održana prva 
organizirana akcija, a prvi darivatelji su bili dr. 
Vilim Fiorelli, Rudolf Barta, Pavao Manestar, 
Vladimir Krištafor, Mate Šarar, Slavko Friš, 
Makso Baloh, Ivan Kralj, Marijan Pobor, Stje-
pan Gašparović, Mijo Tomašić, Boris Novak,
Milan Vukić  i  Stjepan Novak. Jedina žena 
darivateljica bila je Rina Kulentić. 
Od tada pa do danas redovno se, svaka tri 

mjeseca održavaju akcije dobrovoljnog da-
rivanja krvi, a Gradsko društvo Crvenog 

križa Crikvenica je u tom segmentu 
među najbolje organiziranim u Pri-
morsko-goranskoj županiji. 
Posebno se možemo ponositi Klu-
bom 100+ u kojem su darivatelji 
koji su krv darivali više od 100 
puta, a među njima se ističe Sini-
ša Tomašić koji je dosad čak 149 
puta darivao krv. Svaki darivatelj 
koji je makar jednom darivao 
krv za svoj humani čin zaslužuje 
zahvalnost i poštovanje, a kad 

to netko poput Siniše to napravi 
149 puta zaslužuje najveći mogući 

naklon.
Siniša je sada u 68. godini i izgledno je da će 
uskoro dohvatiti i brojku od 150 darivanja, 
kojom se mogu pohvaliti rijetki darivatelji u 
hrvatskoj, pa i u svijetu. Inače, krv se može 
na redovnim akcijama darivati do 65. godine 
života, a kad se navrši ta dobna granica, dari-
vatelji krv mogu nastaviti darivati u Kliničkom 
zavodu za transfuzijsku medicinu KBC-a Ri-
jeka, uz poseban liječnički pregled. Prestanak 
mogućnosti darivanja krvi slijedi kad se navrši 
70. godina života.
Vrijeme u kojem je 149 puta darivao krv, prošlo 

je, kao i sve drugo u životu, u jednom hipu, ali Si-
niša Tomašić se dobro sjeća svog prvog darivanja:           
- Bil san još šegrt va ondašnjoj „Automehanike“ 
kad je bila organizirana akcija darivanja krvi. 
Moj majstor  Mihovil Mavrić  je rekal -  ala 
mali odi s namun  i tako san ja šal da ću dat 
krv. Ali, prvi put su me odbili jer još nisan bil 
punoljetan, ma su mi sejedno dali marendu i to 
samo pol šnicela. Šalili su se da je to zato jer san 
pol čovika i da niman pravo na više, ha, ha… 
Drugi put kad san napunil 18 let šal san davat 
krv, a davalo se je va „Interu“, bilo je sve u redu
i do sada se ove leta redovno dajen krv.
Zanimljivo je da je moj otac Mijo Tomašić bil 
va onoj skupini ka je prva organizirano počela 
davat krv va Crikvenice, pa je i to siguro imelo 
utjecaj na to da gren dat krv.
Bilo je još dosta zanimljivosti vezanih uz Vaša 
darivanja krvi?           
- Je, bilo je, a možda najzanimljiviji događaj je 
bil kad san delal ko vozač hitne pomoći i kad 
san dopeljal jednoga pacijenta na hitni trakt va 
ričku bolnicu. Dok san čekal da obavi ča ima, 
došlo je do neke hitnoće i kolege su me zamolili 
da otpeljen doze krvi na ginekologij u. Kad san 
preuzel doze, na jednoj san pročital svoje ime i 
tad san bil toliko ushićen da to ne moren opisat. 
Tad san točno videl ča znači darovana krv.

Andreja Noč, Bosiljka Domijan, Siniša Tomašić i Irena Gašparović Siniša Tomašić

HUMANOST NA dJELU

SINIša TOMašIć  
 149 puta darivao krv
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čLaNOVi CRikVENičkOG kLuBa 100+ 
DOBROVOLJNiH DaRiVaTELJa kRVi su:
 
AKTIVNI: Želimir Mihalić (148 darivanja),
Milorad Hajnić (142), Ivica Car (139), Ervin 
Car  (126), Boris Stopinšek  (124), Nikola 
Rosić (120), Ratko Baretić (118), Ivica Un-
ković (110), Davor Miculinić (106), Danijel 
Brozović  (105) i Mariagrazia Ćavar  (78) 
– kod žena se 75 darivanja izjednačava s mu-
ških 100 darivanja
AKTIVNI (65+). Siniša Tomašić (148 dari-
vanja),  Dubravko Jeličić  (136),  Nedeljko 
Car (128), Vladimir Budimir (106)
PASIVNI: Marijan Lovrić, Željko Gašpa-
rović, Miodrag Zdravković, Saša Mureta, 
Milenko Brozičević, Krešimir Dukić.

Nekadašnji ste poznati crikvenički nogome-
taš, spomenuli ste da i tu imate zanimljivu 
poveznicu s darivanjem krvi? 
- Igral san nogomet va vrime Zdenka Ivančića, 
Bera Gašparovića, Darka Cara Pamprle, sad po-
kojneh, onda Marijana Briškog, Ive Domijana, 
Nikice Zoričića, Ivice, Mata i Stipe Matejčića i 
drugeh. Bila je jedna akcija darivanja krvi kroz 
šetemanu, a potrefilo se da smo zapolne imeli 
kup-utakmicu protiv „Rovinja“. Dobili smo 2:0, 
Zdenko i ja smo dali goli, pa je ispalo da san 
isti dan dal krv i zabil gol, ha, ha.
Što Vas motivira da i dalje darujete krv?          
- Motiv je k›o i kod seh drugeh – da moreš 
nekomu pomoć. To mi puno znači, a isto tako 
i potvrda da dokle god moren dat krv da san 
zdrav, to mi je nekakova kontrola. Sad iden va 
Riku, dan krv va bolnici kadi su si jako ljuba-
zni i kad su uvjeti za darivanje vrhunski i se je 
kako triba.
Kako gledate na darivanje krvi nekad i sad?           
- Nekad je bilo puno više druženja darivatelja, 
bili smo nekako više povezani, hodili smo na 
sportske igre na keh smo imeli puno uspjeha, 
posebno va nogometu. Danas je toga manje, ali 
me veseli da dolaze mladi ljudi ki se uključuju 
va akcije i daruju krv. Se pohvale ravnateljici 
Ireni ča je davanje sad organizirano va dve 
grupe, sad više ni gužve i se se lipo obavi.         
Do kada namjeravate darivati krv?         
- Ne razmišljan o tomu, dokle buden zdrav ću 
davat krv, a verujen da ću doć do 150 darivanja. 
Da se je prije va letu davalo krv četiri put, imel 
bin i 200 darivanja, ali nisu brojke važne. Važno 
je da je krv ku darujete stvarno nekomu od život-
ne važnosti - to je ono ča me ispunjava i ponosan 
san ča san va svon životu napravil neč ča će ostat 
zapamćeno po dobru. – rekao je Siniša.

Ivica Šubat 

HUMANOST NA dJELU

Pasano je leto već zdavni za nami, poprešilo 
je kot da ga vetar nosi. Kalendar već naveliko 
broji prvi dani febraja, aš je jenaro tako prešno 
pasal da se nismo ni obrnuli. Duminjan kako 
bi bilo najbolje ne delat nikakovu inventuru aš 
nan 2020. ni ostala va dobroj uspomene. Leto 
puno brigi, nesriće, bolesti, potresi i sakakoveh 
grdeh dogajanja, ka su ovi nesritni i napaćeni 
svit hitili na kolena.
Va vo vrime kada bi nan rabilo bit najveseleje 
i najmunjeneje, aš smo va vrimenu od maškar, 
ma nan ni baš do toga. Se se je nekako pro-
menilo, udaljil sej’ čovik od čovika, ne svojun 
voljun nego sakoga pritišće nekakova nevolja. 
Svit je va batalje proti najgorega neprijatelja 
nakon rata, neprijatelja koga ni videt ma je 
obrnul se znopako. Nevidljivo je to opako zlo 
ta prokljeta deboleca zvana Korona...
Rastril sej’ ti virus sviton, pokosil ljudski životi, 
hitil bolneh va postelje a nekemi skončal život. 
Gremo na testiranja, do dotura ne moreš ni prit 
aš je i on nebog - on line. Na se bandi samo 
se broje umrli, bolni, zaraženi, oporavljeni. 
Živimo va vrime numeri, gljedamo novitadi na 
televizije, čekanje da se najde likarija proti te 
grde ugroze. „Stožeri“ nan upravljaju životami 
i već nan je dosti parol - Ostanite odgovorni, 
ostanite doma, ne hote med ljudi, nemojte da 
van pridu vnuki aš bi van mogli prnest bolest. 
Se je zaprto, kafići, teretane, športske dvorani, 
frizeraji, školi. Dečina gljedaju va oni ekrani od 
kompjuteri i si vide istešoga profešura ki jih ten 
puten uče. Zgubit će dečina oče gljedajuć školu 
na dugo. Se sej’ obrnulo znopak.
Ne druže se ljudi, ne moru poć va oštariju po-
pit kakov pelin, kafe, poć pojist kakovu slašćicu 
ili pizzu, ne moreš poćakulat o športu, pulitike. 

dVE, TRI, PO dOMAćU

Prijateljicami ćeš poćakulat na viberu, vnuki ti
šalju litrati kako se maškaraju doma, šalju ti
bušići i srdašca puten mobiteli. Sakako se 
snalazimo da se ipak svojemi najdražemi osta-
nemo va veze. Stareji se drže doma, ni jih baš 
volja okolo hodit i bolest ćapat. Dostavljaju 
njin deca se ča rabe zi butig, pridu ti na portun
va punoj opreme, maski za lice, rukavice pod 
obvezatno. Gremo po ceste va maskami, kigo
dre pasa uz tebe - ala Bog ki si da si čak se i ne 
prepoznamo. A ča reć, se znopak.
Ma moremo reć da nan najviše fali ono kafe 
ili kapučino ko popiješ va Interu ili Milmanu 
kad obaviš nabavku spize i drugeh potreb. Ma 
domisleli su se muži pa pred Konzumon na 
klupicami ili na zidiću popiju ku biru i kafe. 
Tako se malo druže. Zi Intera, kažota od novin 
i još na nekeh mesteh moreš zet popularno - 
coffy 2 go i na hodeć popit. Moreš doduše pred 
Interon videt mlajariju ki puše, na stojeć piju 
to kafe, morebit kuhano vino ili pelin. Dečica 
teku po Trgu na pristojnoj udaljenosti aš se 
raštrkaju. Vidiš divojki, nose kafe sobun kot 
sastavni del garderobi. Šeću se s pasićami aš i 
toj’ postal modni dodatak.
Ma gre vrime gre, molimo Boga da ostanemo 
zdravi, ćemol’ se cepit ili ne toj’ teška odluka. 
Živimo va nade da će se to pasat, da ljudi poč-
nu delat, da se mladi moru volet i na blizinu, 
da će dečina nazad va školske klupi, da nas 
vnuki moru zagrlit, ugostitelji opret kafići, 
da nan se vrnu turisti, da nas ne trefe novi 
potresi, da život more teć normalneje va oven 
nenormalnen vrimenu.
Želin van da ostanete zdravi i da više ne pijemo 
kafe na hodeć.

Piše: Slavica Car

kafe na hodeć   
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Ovo je priča o jednom dobrom čovjeku, 
galebu kojem je nadjenuo ime Marko i 
njihovom dugogodišnjem prijateljstvu. 
Prijateljstvo između ptice i čovjeka i nije 
nešto neobično, kao što nije neobično ni 
da galebovi prate ribare kako bi se izborili 
za koji zalogaj hrane, komadić ulovljene 
ribe ili ješku. No, kada galeb, koji inače 
baš i nije poznat po pitomosti, dolazi 
kako bi čovjeku pravio društvo, a ne iz 
nekog drugog povoda, onda je to priča 

koju vrijedi zabilježiti.
Prijateljstvo je to koje dobri čovjek 
Milan Balač za sve koji ga znaju Mile i 
galeb Marko održavaju već više od tri-
deset godina. Da biste ovu priču  doži-
vjeli u potpunosti trebali bi je čuti dok 
Mile priča o svom neobičnom prijatelju 
i vidjeti smiješak koji mu preleti licem 
kada mu se u misli vrati neka od brojih 
anegdota iz njihova tri desetljeća dugog 
druženja.
Milan Balač rođen je 1946. godine.  
U Crikvenicu se doselio kao dvadeset-
dvogodišnjak i većinu radnog vijeka 
radio je kao vozač crikveničkog Doma 
zdravlja. Poznat je i kao glazbenik koji 
je mnoge večeri  provodio po hotelima 
i terasama kafića svirajući sa svojim 
bendom. Danas je Mile vitalan, energi-
čan i svestran umirovljenik. Iako je u 
mirovini, nikada ne miruje, a ono što ga 
posebno veseli je ribarija. Ako vremen-
ske prilike dopuste na moru je svaki dan 

po nekoliko puta i kaže kako bez mora 
ne bi mogao živjeti. 

 „Devedesetih, pred sam rat, ku-
pio sam barku. Bio je predivan 

dan. Kraj osmog mjeseca. Ja 
dođem negdje ispod Omo-
rike, ješkan parangaliće. 
Dan se bližio kraju, ali još 

sunce nije bilo do kraja zašlo. Odje-
danput dođe galeb, sleti na provu, 
mirno sjedi i gleda me kao da je 
milijun godina sa mnom. Od toga 
dana i od tog momenta nikad više 

nisam išao na more da nije on išao 
sa mnom. To je nevjerojatno.“

Tako je započela njihova priča koja 
traje i danas. Tijekom tog prvog susreta 
Mile nije dao galebu hrane, ali galeb se 
svejedno nastavio vraćati na barku kad 
god bi Mile isplovio iz luke. 
„On kao da me čeka i dežura. Kada se 
probudim u ranu zoru za na ribariju i 
krenem prema trgu gdje mi je vezana 
barka, moj Marko već je ondje, oblijeće 
barku...“  Tome smo i sami svjedočili. 
Mile nas je poveo do svoje barke u cri-
kveničkoj luci i zaista, njegov galeb je 

PRIČA O TRIdESETOgOdIŠNJEM PRIJATELJSTVU ČOVJEKA I PTICE

MILe baLač: Galeb i ja
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bio tamo i čekao. No, Marko se nije približavao 
jer je, priča nam Mile, jako oprezan kada su 
nepoznati ljudi na barki. Tada ne sjedi na pro-
vi ili na kabini već leti nekoliko metara iznad 
barke, ali uvijek je negdje u blizini. Naviknuo 
se jedino na njegovog sina i zeta, koji mu se 
često pridruže u ribariji, pa njima galeb čak 
jede i iz ruke.
Prepoznao bi Mile uvijek svoga galeba Marka, 
ne samo po tome što je malo krupniji od ostalih 
galebova koje viđa, već i po ‘motima’ i posebnoj 
komunikaciji koju su razvili kroz godine. Kad 
Mile sjedi u tišini na svojoj barci i lovi ribe ili 
lignje, galeb ga izaziva svojim glasanjem kao 
da ga doziva i potiče na razgovor. 
Iskoristi Marko svaku priliku da ukrade koju 
ribu ili ješku: „Jednom dok sam bacao sidro 

PRIČA O TRIdESETOgOdIŠNJEM PRIJATELJSTVU ČOVJEKA I PTICE

    On kao da me čeka i 
dežura. Kada se probudim 
u ranu zoru za na ribariju i 

krenem prema trgu gdje mi je 
vezana barka, moj Marko već 

je ondje, oblijeće barku...

prije ribolova, okrenem se i imam što vidjeti 
– moj Marko sjedi na motoru s tri sardele u 
kljunu. A jedva sam ih nabavio za ješku, možda 
ih je ukupno bilo 15. Kažem ja njemu ‘pa Mar-
ko, jel’ to moguće?’ . Kada su lignji u pitanju, 
priča je već drukčija. Dogodilo je jednom da 
je lignja pošpricala Marka i otad čim vidi da 
Mile počinje povlačiti panulu, odmah shvati o 
čemu se radi i odleti. 
Ne dolazi Marko uvijek sam, već ponekad 
dovede i svoju družicu. Mile kaže kako bi o 
Marku i njegovoj curi mogao ispričati cijelu 
jednu posebnu priču. „Već se u ovo vrijeme on 
počne njoj pomalo udvarati. Prepusti joj ješku 
– ja bacim njemu, a on se izmakne da njoj da.“
Naš galeb i njegova družica zajedno su već 
četrnaest godina i kada netko dođe  blizu nje, 
nastane rat. Prisjeća se Mile kako je jednom 
naišao drugi galeb, naočigled veći od Marka i 
toliko su se ‘zakačili’ da je i on morao interve-
nirati kako bi ih rastavio. Bila je to ljuta borba 
– „ovaj je jači, a Marko je doma“.
Nedavno mu je prijatelj rekao da ga Marko 
zasigurno prati i kući te da malo obrati pažnju. 
I zaista. Sa svog je balkona Mile vidio i čuo 
Marka kako ga doziva s krova susjedne kuće. 
Uistinu se Marko vezao za svog prijatelja pa 
kada je Mile bio mjesec dana u bolnici, stra-

Mile Balač i galeb Marko
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kastracija mačaka  
Veljača je mjesec zaljubljenih, kako 
kod ljudi, tako i kod mačaka. Mačke 
su sezonski poliestrične životinje, što 
znači da se tjeraju više puta godišnje, 
a početak tjeranja započinje najčešće 
u veljači, kada su dani topliji i duži. 
Tjeranje traje sve do jeseni. Gravi-
dnost traje oko 2 mjeseca, a 3-4 tje-
dna nakon poroda se opet počinju 
tjerati, tako da mogu imati i do 3 legla 
godišnje. Ako prosječno omaci 5-6 
mačaka, nekastrirana mačka može 
imati i do 18 mačića godišnje. Treba 
naglasiti da ti isti mačići postaju spol-
no zreli već sa 4-6 mjeseci.

KASTRACIjA IlI STERIlIZACIjA?

Mnogo puta kad za ženku kažem da 
je kastrirana, vlasnici me ispravljaju i 
kažu da je sterilizirana. Kastracija je 
operativno uklanjanje spolnih organa 
– kod ženke jajnika (ovariektomija), 
ponekad zajedno sa maternicom 
(ovariohisterektomija), a kod mužjaka 
testisa (orhiektomija). Sterilizacija 
znači da neki organ postoji, ali nije u
funkciji. Veterinari operativno ukla-
njaju spolne organe, pa je ispravno reći 
kastracija ženke i kastracija mužjaka.

kaDa I ZašTO kaSTrIraTI MačkU?

Ukoliko vlasnici ne žele imati mačiće, 
mačke treba kastrirati prije prvog 
tjeranja, u dobi od 4-6 mjeseci. Što se 
tiče mužjaka, njih kastriramo najčešće 
u dobi od 7-9 mjeseci.
Znanstveno je dokazano da kastrirane 
mačke žive 2-3 godine duže od ne-
kastriranih, dok vanjski nekastrirani 
mužjaci vrlo rijetko dožive više od 
3 godine. Zašto? Kastracijom prije 
prvog tjeranja preveniramo pojavu 
piometre (gnojna upala maternice) te 
tumora mliječne žlijezde koja je ipak 
češća kod kuja, ali je kod mačaka taj 

Piše: Mladen Mirić, dr. med. vet., univ. mag. med. vet.

GaLEBOVi JaDRaNa
Galebovi su jedna od najpoznatijih ptica našeg podneblja i 
možemo reći gotovo simbol primorskog kraja. Postoji preko 
četrdeset vrsta galebova, ali u našim krajevima najbrojniji 
je galeb klaukavac. Osim po Jadranu, raširen je i diljem 
Sredozemlja. Zaštićena je vrsta. Odrasli galebovi klaukavci 
odozdo su svijetle boje, uglavnom bijele, a odozgo po kri-
lima i leđima sivo-plave. Mlade ptice ove vrste nisu čistih 
boja već im je perje prošarano sivo-smeđim prugama, a to 
obojenje nestaje u trećoj ili četvrtoj godini kada dosegnu 
spolnu zrelost. Vrijeme parenja i gniježđenja je od sredine 
ožujka do sredine lipnja. Diljem hrvatskog dijela Jadrana 
već se godinama provodi prstenovanje mladih galeba kla-
ukavaca, što nam omogućuje da pratimo udaljenosti koje 
prijeđu. Najdalji postojeći nalaz našeg galeba (prstenovan 
pokraj Poreča) je u 1957 km udaljenom Cadiz u Španjolskoj.
Za galebove svi znamo da su vjerni pratioci ribara, ali i 
pohlepni i proždrljivi. Da bi došli do hrane ponekad, kada 
ne kradu hranu drugima, pokazuju veliku snalažljivost. 
Primjerice ako pronađe zatvorenu školjku, galeb leti iznad 
stijene kako bi mogao ispustiti školjku da se razbije o stije-
nu te to ponavlja sve dok se ne razbije. Iako imaju plivaće 
opne između nožnih prstiju, ne spadaju u morske ptice i 
nikada se previše ne udaljavaju od obale. Iz tog su razloga 
bili vrlo korisni kroz povijest pomorskih putovanja jer su 
moreplovcima davali do znanje da je kopno blizu. Po pitanju 
vanjskog izgleda, nema puno razlike između mužjaka i ženki, 
ali kada gledamo skupa par koji se gnijezdi, uočavamo da 
je mužjak ipak nešto robusniji. Galeb je monogamna ptica 
i vrlo privrženi partner. 

hovao je kako će galeb bez njega. No, njegov sin bi povremeno 
obišao galeba pa je Marko dočekao povratak svog dugogodišnjeg 
prijatelja. 
Možda vam je teško povjerovati u priču koju ste upravo pročitali. 
Iskreno, i meni je bilo sve dok se i vlastitim očima u nju nisam 
uvjerila. Sljedeći put kad šetate uz more od „Intera“ prema Čr-
nom mulu , obratite pažnju jer su Mile i Marko možda na moru, 
uživaju, love ribe i druže se kao što to čine već tridesetak godina.  

Lea Klarić

SAVJET VETERINARA

tumor u 95% slučajeva zloćudan. Na-
dalje, kastracijom mačke, a pogotovo 
mužjaka, preveniraju se neizlječive 
bolesti koje mogu zadobiti spolnim 
putem ili borbom s drugim mačkama 
(FiV - mačja sida i FeLV – mačja leu-
kemija). Kastrirani mužjaci prestaju 
neprestano mjaukati u potrazi za žen-
kom, prestaju lutati od kuće, te se vra-
ćati iscrpljeni, mršavi i puni ozljeda. 
Mužjaci također prestaju obilježavati 
prostor urinom. Također valja napo-
menuti da kastracijom kontroliramo 
populaciju onemogućavajući neželje-
ne mačiće, a samim time smanjujemo 
broj mačaka lutalica.  

VElIKA ZABlUDA

Većina ljudi misli da će im se mačke 
udebljati nakon kastracije. Činjenica 
je da kastrirane mačke s gubitkom 
spolnog nagona pokazuju jači interes 
prema hrani, jer su češće u kući, pa 
iz dosade jedu više. Ako im vlasnik 
odvrati pažnju igranjem ili maže-
njem, one će zaboraviti na inicijalnu 
ideju da krenu jesti. Mačkama treba 
davati istu količinu hrane kao i prije 
kastracije, a poželjno ih je hraniti 
s posebno prilagođenom hranom 
za kastrirane mačke koja osigurava 
održavanje optimalne težine. 

RADNO VRIjEmE VETERINARSKE AmBUlANTE: 
PON-čeT 14-19, PeT 8-13, SUbOTOM 9-12 SaTI 
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Prepoznatljivi crikvenički „Trio Crikvenica“, 
mogli bismo reći i jedan od autohtonih crikve-
ničkih „brendova“, već više od trideset godina u 
istom sastavu donosi pjesmu i veselje gdje god se 
pojavi.  Svojim su nastupima predstavljali Cri-
kvenicu diljem Europe, na brojnim turističkim 
sajmovima i sličnim manifestacijama zahva-
ljujući odličnoj suradnji s pokojnim Zdenkom 
Ivančićem, nekadašnjim direktorom TZG koji 
je prepoznao njihovu vrijednost i autentičnost.
Godinama već unose zabavu na različite fešte, 
rođendanske proslave, godišnjice ili okupljanja. 
Strane turiste dižu na noge dinamičnim ritmo-
vima domaće glazbe ili im bude nostalgiju na 
neka dobra stara  vremena. 

POčeLI  SvIrkOM Na „kIrICI“

Sve je počelo davne 1982. godine kad su se mla-
dići Marijan Jurinčić Pišta (rođen 1957. g.)
Željko Šarar-Žika (1953. g.) i Robert Skomerža
(1954. g.) okupljali svirajući u crikveničkom 
KUD-u „Vatroslav Lisinski“. Tu su se sprijate-
ljili, ali ipak će proći nekoliko godine do odluke 
da udruže snage i počnu zajedničko glazbeno 
putovanje.
Prije nego su se okupili u sastav kakav danas 
poznajemo, Pišta i Žika svirali su tijekom ljet-
nih turističkih sezona krajem osamdesetih na 
osebujnom turističkom brodu „Kirica“, a treći 
član Robert Skomerža pridružio im se početkom 

Željko Šarar - Žika, Robert Skomerža - Komo i Marijan Jurinčić - Pišta

PREdSTAVLJAMO AUTOHTONI CRIKVENIČKI gLAZBENI BRENd

TRIO CRIKVENICA

„Trio Crikvenica“ čine Željko Šarar – 
Žika (bugarija), a nadimak pod kojim je 
svima poznat nadjenuo mu je nekadašnji 
razredni kolega Robert Skomerža. 
Završio je ugostiteljsku školu, a radio je u 
„Jadranu“, „Trgoprometu“ i „Milmanu“. 
Danas uživa u mirovini. Glazbom se po-
čeo baviti u osnovnoj školi zahvaljujući 
profesoru Draganu Raljušiću, kod kojeg 
su svi učenici u razredu morali biti članovi 
razrednog orkestra, a one najtalentiranije 
usmjeravao bi u KUD „Vatroslav Lisinski“. 
Tako se i Žika pridružio KUD-u svirajući 
bugariju. Istovremeno s  glazbom, bavio 
se jedrenjem, rukometom i najviše nogo-
metom – prvo u mladosti kao igrač, zatim 
kao član uprave, a onda kao veteran. 
Robert Skomerža - Komo (bas) također 
je bio član KUD-a „Vatroslav Lisinski“. 
Nekada je ljeti svirao klavijature na te-
rasama od Povila do Kačjaka, a u „Triju 
Crikvenica“ svira bas. Dugogodišnji je 
turistički djelatnik i posrednik u prodaji 
nekretnina.
Marijan Jurinčić – Pišta (harmonika) je
nešto mlađi, rođen je 1957. godine i za-
poslen je u gradskoj upravi Grada Kra-
ljevice, a po zanimanju je građevinski 
inženjer. Glazbom se počeo baviti kao 
jedanaestogodišnjak svirajući u ondašnjoj 
crikveničkoj limenoj glazbi. 
Prvi instrument koji je naučio svirati bila 
je truba, a prve note naučio ga je legen-
darni Nikola Matić, voditelj limene glazbe 
pod čijom su palicom stasali brojni mladi 
glazbenici u Crikvenici. Pomalo je samo-
stalno naučio svirati harmoniku i gitaru te 
svirao po raznim sastavima. Godine 1982. 
priključio se tamburaškoj sekciji KUD-a 
„Vatroslav Lisinski“ u kojem je svirao bi-
sernicu. Osim glazbom, jedno vrijeme se 
bavio kuglanjem te bio članom Kuglačkog 
kluba „Crikvenica“.

TRIO CRIKVENICA više od  
30 godina donosi pjesmu i veselje
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potpis potpis

Na brodu „Sfera“ 2019. - rođendanska zabava Zorka Katunara

riječima, bio je početak dvijetisućitih kada su 
svirali u prosjeku svaki treći dan, a tijekom 
ljetne sezone su imali i po dvije svirke dnevno. 
Nije bilo lako izdržati takav tempo uz redovan 
posao, ali izdržali su. Podršku su im pružale i 
njihove supruge i obitelji, koje su uvijek imali 
razumijevanja za njihova česta izbivanja, ipak je 
to sastavni dio života svakog glazbenika. Kroz 
smijeh kažu da je voditi život glazbenika puno 
lakše kada si mlađi. 
Tijekom turističkih sezona održavali bi tako-
zvano promenadno sviranje – počeli bi svirati 
na rivi, a potom bi se nakon svakih nekoliko 
odsviranih pjesama selili i tako sve do hotela 
„Miramare“. 
– Turistima se to jako sviđalo. Svakih pedesetak 
metara se zaustaviš, odsviraš dvadesetak minu-
ta pa dalje. Naše pjesme su njima slušne. Po-
gotovo starije pjesme kao „Marijana“ ili „Dok 
palme njišu grane“ koje u njima bude nostalgiju 
i sjećaju ih na ljeta kakva su nekad bila.

SPONTaNOST Je gLavNO ObILJeŽJe
NJIhOvIh NaSTUPa

Nije slučajno Trio „Crikvenica“ toliko prepo-
znatljiv. Osim što sviraju u nepromijenjenom 
sastavu od samog osnutka svi ih znaju i po 
„uniformi“, odnosno po prugastim,  mor-
narskim majicama koje nose na svakom na-
stupu. U početku su nosili odjeću koja je dio 
crikveničke muške narodne nošnje. Ono od 
čega također ne odustaju, osim u posebnim 
situacijama kada prilike tako zahtjevaju, je 
sviranje bez ozvučenja. Kažu kako su tako 
mobilniji, ne moraju uvijek svirati na jednoj 
poziciji što je u skladu s veselim, dinamičnim 
i plesnim pjesmama njihova repertoara.  De-
vedeset posto repertoara čine domaće pjesme, 
ali vješto se prilagode i stranoj publici te tako 
znaju i poneke evergreene, nekoliko njemačkih 
i talijanskih pjesama te čak i dvije-tri slovačke. 
Uvijek pjevaju sva trojica zajedno, nema glav-
nog vokala kao što nema ni „gazde“ u sastavu 
– sve dogovaraju i odlučuju zajedno i spora-
zumno. Glavna  značajka njihovih nastupa je 
spontanost. Nikada (osim prilikom gostovanja 
na televiziji i radiju) ne sviraju po unaprijed 
dogovorenom redoslijedu pjesama nego po 
osjećaju, kažu da jednostavno moraš osjetiti 
momenat i čuti kako publika „diše“.
Prije su se češće nalazili za probe, ali sada su 
već dobro uhodana i izvježbana ekipa i nalaze 
se samo za potrebe uvježbavanja novih pjesama 
koje uvode u repertoar. Kada izađe neka nova 
pjesma, koja ima ritma i koju ljudi rado slušaju 
uvode je kako bi osvježili nastupe.
Unatoč dugovječnosti na crikveničkoj glazbe-
noj sceni, nikada nisu snimili „nosač zvuka“, no 

  Unatoč dugovječnosti na 
crikveničkoj glazbenoj sceni, 

nikada nisu snimili „nosač 
zvuka“, No to ne znači da ga 
neće snimiti prije nego odu u 

glazbenu mirovinu.

devedesetih. Isprva su nastupali kao sastav 
bez imena, ali sredinom devedesetih morali 
su se registrirati u hrvatskoj glazbenoj uniji 
kako bi mogli nastupati i tada su si odlučili 
nadjenuti neki prepoznatljivi naziv. Odluka je 
zapravo bila jednostavna - nazvali su se „Trio 
Crikvenica“. Trojici glazbenika često je na 
svirkama pomagao poznati selački glazbenik 
Vojko Lončarić.
Ubrzo su uspostavili suradnju s Turističkom 
zajednicom Grada Crikvenice, a prepoznale 
su ih i turističke zajednice susjednih gradova i 
općina – Krka, Novog Vinodolskog, Vrbnika...  
Svirali su na brojnim manifestacijama, po tera-
sama hotela, privatnim feštama, rođendanima, 

PREdSTAVLJAMO AUTOHTONI CRIKVENIČKI gLAZBENI BRENd

„Trio Crikvenica“ često je svirao na zabavama koje je organizirao legendarni Ivan Ivančić Karliško

svadbama te predstavljali Crikvenicu na turi-
stičkim sajmovima u Mađarskoj, Nizozemskoj, 
Austriji, Njemačkoj, Slovačkoj, Sloveniji i s 
pokojnim vinarom Toljanićem u Poljskoj. 
Najbolje razdoblje djelovanja, prema njihovim 
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to ne znači da ga neće snimiti prije nego odu u 
glazbenu mirovinu.

mINISTAR PlATIO SVIRKU DVAPUT

Svirali su na prigodnim feštama brojnim po-
znatim osobama, sportašima, političarima i 
drugima. Brojne su dogodovštine i anegdote 
koje su tijekom godina doživjeli na nastupima, 
a izdvajaju situaciju kad im je jedan poznati 
političar (tada ministar) dvaput platio svirku. 
Naime, svirali su njegovom društvu na maš-
karanoj zabavi u privatnoj kući i dogovor je 
bio da oni sviraju do nekih 23 sata, a onda bi 
se društvo preselilo u hotel neposredno pred 
ponoć i tamo bi nastavili zabavu. Tako je i bilo, 
pa im je ministar (ime mu ipak nećemo otkriti 
radi moguće nove svirke) oko 23 sata platio an-
gažman. Ali, kako su napravili odličan štimung, 
društvo je odlučilo odustati od odlaska u hotel i 
jutro su dočekali uz Trio „Crikvenica“. Onda je 
naš ministar inzistirao da im plati opet, valjda 
ponesen raspoloženjem (ili alkoholom). Na 
kraju su svi bili zadovoljni, jer dvaput je dvaput.
Jednom prilikom svirali su na rođendanu bake 
Mije Negovetić, a da prethodno to nisu znali, 
pa im se u pjevanju pridružila i sama Mia, već 
poznata pjevačica. Svojom glazbom uveselili 
su i prijem Janici i Ivici Kosteliću u Termama 
Selce, priređen nakon Olimpijade. 
Na pitanje o potencijalnim nasljednicima ne 
mogu dati odgovor – zaključuju kako ima puno 
talentiranih glazbenika na našem području koji 

PREdSTAVLJAMO AUTOHTONI CRIKVENIČKI gLAZBENI BRENd

Na Adventu 2019. g.: Čaki, Pišta, Komo i Žika s Jelenom i Nevenom Buča iz „Frajli“

Trio „Crikvenica“ je prvi izveo popularnu 
pjesmu „Batuda“ autora Nikole Mike 
Šnjarića. Kad ju je Mika napisao vježbali 
su s njime petnaestak dana dok je nisu 
izbrusili i javno izveli. „Batudu“ su kasnije 
izvodili brojni drugi izvođači i danas je 
nezaobilazna na svim feštama.

A ča znate kad ne znate,
Ka je, ka je, hrana najbolja

Mi jimo saki dan
Batudu, batudu
A nedelju žmulj vina
I opet batudu

Malo fažola, malo kumpira,
Šaku hrmentuna mladoga

Mi jimo saki dan
Batudu, batudu
A nedelju žmulj vina
I opet batudu

„Trio Crikvenica“: Željko Šarar - Žika, Robert Skomerža - Komo i Marijan Jurinčić - Pišta

se udruže i uspješno sviraju, no traju kratko, ali 
vrijeme će pokazati svoje.
Kao i svima, korona je donijela mnoge promje-
ne u njihove živote po pitanju glazbenih nastu-
pa. Ipak, svako zlo za neko dobro, ove su godine 
po prvi puta u dvadeset i pet godina dočekali 
Novu godinu kod kuće sa svojim suprugama.
Za kraj kažu kako nemaju konkretne i dugo-
ročne planove za dalje jer je budućnost, kao 
i uvijek, neizvjesna, ali od glazbe i svirke ne 
odustaju dokle god ih zdravlje bude služilo. 

Lea Klarić

BaTuDa

Ivica Kružić - Ićo, Vojko Lončarić, Komo, Pišta i 
Žika s notama „Batude“
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MLAdEN BARAC, ČAKAVSKI PJESNIK

Ove godine maškare su preuzele ključeve 
grada, ali korona je i njih uspjela zaustaviti 
da zavladaju Primorjem, kao što to već de-
setljećima čine između blagdana Tri kralja i 
Pepelnice. Unatoč tomu, Mladen Barac ističe 
kako se tradicija održava i poštuje te će se 

čitanje sentence na griškoj placi i palje-
nje mesopusta održati uz poštivanje 

epidemioloških mjera, jer kako se 
kaže „bolje da nestane sela nego 

običaja“. 

Lea Klarić

sno provjerava se istinitost tvrdnje. Sentencu 
svake godine sponzorira i objavljuje Udruga 
za čuvanje narodnih običaja i zaštitu kulturne 
baštine „Juraj Julije Klović“ Grižane-Belgrad te 
KUD „dr. Antun Barac“. U pisanju su mu puno 
pomagali Damir Gašparović, Damir Sirnik te u 
zadnjih nekoliko godina Neven Barac. 
– Nije lako biti autor sentence ili šentence, kako 
vam je draže. Takav angažman zahtjeva ne samo 
spretnost s riječima i sastavljanjem stihova, već 
i dozu opreza. Autor sentence je uvijek poznat, 
kao i ljudi o kojima ona govori i zato, ističe 
Barac, kao pisac sentence moraš imati granicu. 
Treba paziti kako ćeš nešto napisati, da bude 
smješno, ali opet ne uvredljivo. No, još nikada 
zbog sentence nisam doživio neugodnosti ili da 
se netko naljuti. Dapače, čast je biti spomenut 
u sentenci, makar i po lošemu. 

Po svoju pisme pišen,
o semu i sača ča pametin,
ko po kroju stihon oslikan to
življenja naših starih se sitin

Drage sliki se rajaju,
pisme su ljuden na dar,
da jin dušu ofriškaju
makar i ko srce bar

Sako slovo su zvezdi na nebu,
a rič do riči od rožic je dih,
saka pisma su ljubav nuti
na vječnon putu do ljudi tih

Mladen Barac

pisME Na DaR
Grižanski čakavski pjesnik (sa stalnim bora-
vkom u Jadranovu odakle mu je supruga) 
Mladen Barac već gotovo četiri desetljeća u 
ovo vrijeme zauzet je pisanjem jedne posebne 
pjesme, štorije i kronike događanja protekle 
godine. Riječ je sentenci ili šentenci, zavisi 
gdje se piše. Ako je piše u rodnim Grižanama 
onda piše sentencu, a u Jadranovu gdje živi piše 
šentencu, ali glavne su joj odrednice jednake: 
– Sentenca je cjelogodišnje smišno štivo kroz 
koje se opisuju smišni događaji i smišne štorije 
grupe ljudi ili pojedinaca. Po tradiciji svakoga 
se mora imenovat, a piše se u stihu osmercu. 
Sentenca se čita na mesopusni utorak na griškoj 
placi pred samo suđenje mesopustu. Mesopust 
svake godine dobije i svoje ime. Ono je uvijek 
aktualno i asocira na događanja protekle go-
dine, objašnjava Barac. 

NIjE lAKO BITI AUTOR ŠENTENCE

U Jadranovu je nekada pisao šentencu zajedno 
s Majom Miloš ili bi mu u tome pomogla kćer 
Marijana, a u Grižanama od 1983. pa sve do 
danas aktivno sudjeluju u stvaranju te zani-
mljive i drugačije kronike mjesta opisane kroz 
stihove. U Grižanama je običaj da ljudi zabi-
lježe pojedine događaje na komadiću papira, 
na koji se potom potpišu i ubace ga u kaselicu 
(kutijicu) u gostioni. Drugi način je da poje-
dinac nešto dojavi piscu sentence, koji onda 
zapiše točno tko mu je rekao i što. Ako je 
nešto sporno i sumnja se na neistinu, 
na odboru Udruge se odlučuje hoće 
li se to spomenuti ili ne, odno-

Kako nastaje šentenca
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Šentenca va Grižah, 2003.g.

MLAdEN BARAC, ČAKAVSKI PJESNIK

Mladen Barac - Ujčić rođen je 1950. godine u Kamenjaku – Grižane. 
Osnovnu školu pohađao je u Crikvenici i Triblju, a potom završio ugo-
stiteljsku školu u Crikvenici i Opatiji. Ljubav i sklonost prema pisanju 
javila se već u školskim danima, ali tek se kasnije odlučio tome više i 
ozbiljnije posvetiti. U njegovom se radu jasno očituje ljubav prema kraju 
u kojem živi te želja da se kroz stihove sačuva domaći izričaj. 
Dosad je objavio više knjiga čakavskih pjesama: „S Kirije par besed“,   
„5 pitanj za“, „Na raskrižu“, „Kantuni i kantunići“, „Voli svoj koren“ ...
U svojoj biografiji uvijek rado spomene kako je autor i suautor do-
kumentarnih filmova o griškom kraju koji su se emitirali na hRT-u, 
a koji prikazuju tradiciju i običaje – „Griški krabunosi“, „Martinja va 
Grižah“ i „Maj“. U kulturno-umjetničkom životu svoga kraja sudjeluje 
od najmlađih dana. Kao dugogodišnji aktivni član KUD-a „Dr. Antun 
Barac“ u Grižanama svirao je tamburu, a 80-ih godina pjevao je u zboru 
KUD-a „Martin Matetić“ u Jadranovu. Pjesme i nekoliko proznih tek-
stova obavljeni su mu u brojnim časopisima kao što su „Uspon“ (Senj), 
„Književna Rijeka“ (Rijeka), „Marulić“ (Zagreb), „Nova Istra“ (Pula), 
„Vinodolski zbornik“, „Pul Matetićevega ognjišća“ (Viškovo) i brojnim 
drugima. Inspiraciju za pjesme pronalazi u životu, u povijesti ovoga kraja, 
u crticama iz svakodnevice i u običajima. Kaže kako se lakše izražava 
kroz pjesme nego kroz prozu jer kroz pjesmu možeš ispričati čitav život 
u nekoliko stihova, dok proza zahtjeva više objašnjavanja. 

Prezimena su vjerodostojni jezični i kulturni spomenici naroda koji 
ih je stvorio i koji ih čuva kao izraze neprekinuta pamćenja i posto-
janja. Ona su spomenici naše opstojnosti na određenome području 
i imaju neprocjenjiv značaj u izučavanju demografije, jezikoslovlja i 
rodoslovlja. Jednako tako, prezimena imaju bitnu ulogu u statističkoj, 
etnografskoj i migracijskoj problematici.
Prva sustavno evidentirana prezimena na području Crikvenice 
upisana su u najraniju i jedinu Matičnu knjigu1  rođenih (krštenih) 
župe Kotor2  od 1738. do 1793. g. na 123 strane. U tom 55-godišnjem 
razdoblju rođeno je 1.380 djece, odnosno prosječno 25 novorođenih 
godišnje. To ne znači da su to sva rođena djeca jer je moguće da je 
neko dijete greškom ostalo neupisano ili je pak umrlo pri porodu, pa 
se nije niti upisalo, ali takvih je nevelik broj. Do kraja 1757. jezik upisa 
bio je hrvatski, dok su od 1758. nadalje župnici upisivali novorođene 
latinskim jezikom. Poneki upisi su vrlo teško čitljivi i nerazumljivi, 
što je ovisilo o rukopisu i afinitetu župnika, ali većina se zapisa može 
pročitati i evidentirati. 
U razdoblju 1738.-1793. evidentirano je točno 100 slijedećih cri-
kveničkih prezimena: Agnigich?, Alafet, Alafetich, Alkin?, Antich, 
Arichich?, Baracz, Benich, Benko, Benkovich, Bernjacz, Blagdan, 
Bresiak?, Brozich, Brozichevich, Brozichich, Brozina, Bukovach, Cala-
bajnich, Carabich?, Czar, Czarich, Czelkich, De Jakelich, Dermunijan?, 
Domian, Drachich, Frankovich, Fritz?, Gergotich, Gersichich, Ger-
skov?, Gesan?, Gesinich?, hrelinchich, Ivanacz, Ivanchich, Jankovich, 
Jurich, Jurichich, Jurinchich, Karlich, Kasovich, Katnich, Katnichich?, 
Kirinchich, Korochan, Kostrenanin?, Kostrenchich, Kosuljandich, 
Krajach, Krajachich?, Kristofor, Kulentich, Lonchar, Loncharich, Lo-
vrich, Lovrichich?, Lucich, Lusichich, Lusner?, Marusich, Matejchich, 
Matichich?, Matrak?, Muzevich, Negri, Palkovich?, Pavlich, Pilip?, 
Rakovich, Siman, Simanich, Skiljan, Skomersich, Skomerza, Sopich, 
Spolitz?, Stipanich, Stipanov?, Stojcich, Strilinich?, Suchich, Thijan, 
Tianich, Tichacz, Tomlianovich, Tomsich, Tuhtan, Urachich, Vela-
cich, Vichich, Vid, Vrinjanin, Zlusina?, Zomljich?, Zorich, Zorichich, 
Zupan, Zuppa.
Prezimena su ovdje napisana upravo onako kako su navedena u knjizi, 
a kod istih prezimena kod kojih postoji više različitih načina transkrip-
cije (npr. Ivanchich/Ivancich, Paulich/Pavlich) uziman je onaj koji je 
češći. Upitnici (?) uz pojedina prezimena označavaju nečitljivost i/ili 
nejasnoću te ih se ne može sa sigurnošću identificirati.
Učestalost gore navedenih prezimena vrlo je različita - kod nekih 
prezimena imamo više od stotinu nositelja, dok kod nekih drugih 
imamo samo jednog nositelja. 

Piše: Damir Gašparović

ZAVIČAJNI KANTUN

1 - Matična knjiga župe Kotor (Crikvenica), Državni arhiv Rijeka, ZM34J-249
2 - Župa Kotor se teritorijalno podudara sa današnjim naseljem Crikvenica. 
Katastarski je to Katastarska općina Crikvenica, a u smislu današnje mjesne 
samouprave to je  područje tri Mjesna odbora: Crikvenica-zapad, Crikvenica-
centar i Crikvenica-istok 

Crikvenička 
prezimena (1)

Čitanje šentence mesopusta Zapetunirani 2002.g., sudac Mladen Barac



25. veljače 2021.   PRIMORSKE NOVINE

28

PREdSTAVLJAMO 4. E RAZREd SREdNJE ŠKOLE dR. ANTUNA BARCA CRIKVENICA

Učenici 4.e: Loris Pobor, Leon Lončarić, Antonio Peričić, Teo Plješa, razrednica Ana Tomić Njegovan (drugi red), Antonija Bilen 
Lukežić, Lana Rubčić, Antonija Matijašić, Dilja Lekaj, Anđela Tomić, Nika Car (prvi red) (nedostaju: Erza Hyseni, Vedineta 
Mujakić i Anita Brozović)

Ove godine titulu ekonomista po 
završetku srednje škole dr. Antuna 
Barca steći će 13 učenika, koliko 
ih broji 4. e razred. Mali je to 
razred po broju učenika, ali velik 
po broju uspjeha na raznim natje-
canjima. Upravo iz razloga jer ih 
je toliko malo, razred je složan, a 
to potvrđuje i njihova razrednica 
Ana Tomić Njegovan, nastavnica 
engleskog jezika. 
Ovaj razred može se pohvaliti s 
čak četiri rukometašice koje igraju 
za prvoligašku ekipu „Murvica“, 
sudjelovanjem na školskom dr-
žavnom natjecanju iz rukometa 
i košarke, školskom županijskom 

natjecanju iz atletike te pojedinač-
nim sudjelovanjima na državnom 
natjecanju iz engleskog jezika i 
natjecanju „Čitanjem do zvijezda“. 
Iz njihovih odgovora na upitniku 
koji smo ih zamolili da ispune vid-
ljivo je kako uspjehe na sportskim 
terenima, znanje i talent itekako 
cijene i poštuju te su kao glavne face 
u razredu nerijetko navodili upravo 
učenike koji su postigli impresivne 
rezultate na natjecanjima. Osim 
rukometašica Anđele Tomić, Dilje 
Lekaj, Nike Car i Antonije Mati-
jašić tu su još i Loris Pobor koji se 
istaknuo znanjem engleskog jezika 
te Antonija Bilen Lukežić čiji talent 

za čitanje i kreativnost nisu prošli 
nezapaženo. 
Anđela Tomić, koju od milja zovu 
Anči, živi u Crikvenici, a želja joj 
je, kao i većini njenih kolega, na-
kon srednje škole upisati željeni 
fakultet i pronaći posao. Kako smo 
već spomenuli, Anđela je jedna od 
rukometašica „Murvice“. Kada ne 
igra rukomet voli slušati glazbu, 
uglavnom domaću. Omiljena knji-
ga joj je „Greška u našim zvijez-
dama“, a istoimeni film snimljen 
po romanu Johna Greena navela 
je kao najdraži. Jako bi voljela 
jednoga dana posjetiti London, 
ali kaže kako „nema priše“ jer joj 

je upravo to i životni moto.
Dilja Lekaj je kao i njena kolegica 
Anđela, rukometašica crikveničkog 
prvoligaša. Nadimak joj je Dixi, 
živi u Novom Vinodolskom, a želja 
joj je nakon srednje upisati Kine-
ziološki fakultet i nastaviti igrati 
rukomet u nekom dobrom klubu. 
Od glazbe također sluša domaće 
izvođače poput Olivera Dragoje-
vića i Dalmatina, a omiljeni  film 
joj je „Čudo u ćeliji broj 7“. Bit će 
da je 4.e prilično ‘flegma’ razred jer 
dok kod Anđele „nima priše“, Di-
ljin moto je „Najgore ti se sekirat“. 
Vjeruje kako se uz volju i trud sve 
može ostvariti.
Antonija Matijašić  zvana Tonka 
također je mlada rukometna nada. 
U budućnosti, osim upisa na fakul-
tet, želi uživati u životu, trenirati 
sport koji voli te postati samostal-
na. Još jedna ljubiteljica domaće 
glazbe koja bi svima preporučila 
čitanje knjige „Čudo“ i gledanje  
filma „hachiko – priča o psu“. I 
kod nje, kao i kod njenih kolegica, 
„samo pozitiva“ te se tim motom 
vodi u životu.
Posljednja rukometašica 4.e ra-
zreda je Crikveničanka Nika Car. 
Nikini trenutni životni planovi 
uključuju upisivanje  fakulteta te 
još vrhunskih uspjeha na rukomet-
nom terenu. Očito je da kod ru-
kometašica na putovanjima nema 
svađe oko izbora glazbe jer i Nika 
najradije sluša hrvatske izvođače.  
Optimistična je i vedrog duha te 
kaže kako bismo trebali uživati u 
svakom danu te uvijek vjerovati u 
sebe i svoje sposobnosti.Omiljena 
knjiga joj je „Charlijev svijet“, a 
omiljen film „Prljavi ples“. 
Novljanku Lanu Rubčić prijatelji 
često zovu i Lanči. Izvan škole uži-
va u šetnjama, a u ovom tretnuku 
najveća života želja joj je proći 
maturu i upisati fakultet. Možda 
se u njoj krije budući farmaceut 
ili nutricionist s obzirom na to da 
navela da najviše čita deklaracije. 
Nismo je stigli pitati koji proizvodi 

mali razred s puno uspjeha
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Trinaest različitih svjetova za 
koje se činilo da neće naučiti 
kako međusobno preživjeti dan 
u istom razredu, toliko različitih 
karaktera i osobnosti. No, doka-
zali su da sam u krivu. Maturanti 
su koji će uskoro krenuti svatko 
svojim putem, ali ova generaci-
ja ostat će u mom sjećanju po 

Rukometašice Dilja Lekaj, Antonija Matijašić, Nika Car i Anđela Tomić

imaju najzanimljivije  deklaracije i 
koje bi preporučila za čitanje, ali 
možda drugom prilikom.
Antonija Bilen Lukežić živi u 
Šmriki, a kao i drugim kolegama 
želje za budućnost usko su vezane 
uz skorašnji završetak srednjoš-
kolskog obrazovanja i upisivanje 
fakulteta sukladno njenim željama. 
Nakon što obavi svoje obaveze ve-
zane za školu, Antonija voli provo-
diti vrijeme u šetnjama ili uz dobru 
knjigu. Kaže kako voli sve žanrove 
beletristike, ali izdvojila je romane 
„Mi djeca s kolodvora ZOO“, „Bez 
nade“ i „Gonič zmajeva“. Sudeći 
prema izboru knjiga i omiljenih 
filmova, „Ja u ljubav vjerujem“ i 
„Duh“, u Antoniji se krije romantič-
na duša. Može se pohvaliti sudjelo-
vanjem na državnom natjecanju u 
znanju i kreativnosti „Čitanjem do 
zvijezda“, čiji je cilj poticati čitanje 
i kulturu čitanja. Vjeruje kako je 
skromnost vrlina te kako ne bismo 
trebali pretjerivati s vlastitim želja-
ma, a u skladu s tim je i njen životni 
moto „Sreća je u nama“.
Loris Pobor živi u Selcu, voli video 
igrice i druženje s prijateljima. Nje-
govi planovi za budućnost i odabir 
fakulteta su malo konkretniji u 

odnosu na njegove kolege jer on 
već sad zna da želi upisati studij 
informatike. Sluša pretežno stranu 
hip-hop glazbu. Kaže kako čita 
samo lektire, ali i to je pohvalno. 
Omiljeni film mu je „Oceanovih 
11“, a moto  „no sikiriki“. Stvarno 
neki optimističan i opušten razred. 
O prestala tri dečka u razredu 
nismo puno saznali. Iz drugog 
pokušaja uspjeli smo postići da na 
upitnik napišu prava imena - Teo  
Plješa, Antonio Peričić i Leon 
Lončarić. Teo Plješa je učenik 
kojeg su, uz rukometašice, Lorisa i 
Antoniju, kolege najčešće navodili 
kao glavnu facu u razredu, zbog 
toga što nikad nije loše volje, zbog 
simpatičnosti i spremnosti da 
nasmije razred i unese pozitivu 
u svaku situaciju. Sva trojica tre-
niraju nogomet te su naveli kako 
žele upisati medicinski fakultet. 
Stoga dragi čitatelji, nemajte straha, 
budućnost hrvatskog zdravstva je 
svijetla i u sigurnim je rukama. 
Jedan od njih naveo je kako mu 
je najdrža literatura „Playboy“, pa 
možemo samo zaključiti kako je 
riječ o jednom marljivom budućem 
studentu koji se već priprema za 
satove anatomije.

Vedineta Mujakić, Anita Brozović 
i Erza Hyseni nastavu prate preko 
interneta jer spadaju u rizičnu sku-
pinu. Vedineta ili Vedi kako je još 
zovu, živi u Bribiru, a izvan škole 
uživa u druženju s prijateljima i 
slušanju zabavne glazbe. Anita u 
slobodno vrijeme piše priče, ali za 
sada samo jednoj osobi dopušta da 
ih pročita. Svojim vršnjacima i svi-
ma koji će tek upisati srednju školu 
poručuje da uživaju u srednjoškol-
skim danima te da ne ‘glumataju’ 
kako bi se uklopili u društvo, već 
da budu svoji.
Svi se gotovo jednoglasno slažu 
kako je pozitivno u Gradu Crikve-
nici što se stipendijama nagrađuje 
najbolje učenike po znanju i sport-
skim rezultatima. S druge strane 
kažu kako nedostaje sadržaja za 
mlade - mjesta za izlaske, okuplja-
nja. Unatoč uspješnosti u izvanna-
stavnim i izvanškolskim antivnosti-
ma ne zanemaruju uspjeh u školi te 
ne koriste razne isprike kako bi se 
izvukli iz ispitivanja. Priznaju kako 
nemaju svi nastavnicai ‘sluha’ za 
njihov sportski i iznaškolski anga-
žman, ali zato su pohvalili razred-
nicu koja uvijek ima razumijevanja, 
pomaže im i uvažava ispričnice.

Lea Klarić

 

RazREDNiCa aNa TOMić NJEGOVaN

mnogočemu. Možda najviše po 
ležernom i neopterećenom stavu 
prema učenju gdje sam gubila 
živce do zadnjeg trenutka da 
vidim hoće li svi proći godinu, a 
pojedinci su na zadnjem poprav-
nom roku prolazili bez imalo 
uzrujavanja, po sportskom duhu 
djevojaka koje treniraju ruko-
met, po uspjesima na državnim 
natjecanjima... 
Ostavit će trag možda najviše 
po mnogobrojnim nestašlu-
cima kojima se sada možemo 
smijati, ali koji su svojevremeno 
izazvali mnogo nervoze i poziva 
roditeljima. No, ono po čemu 
su ipak najbolji je njihova dječja 
naivnost i spremnost na šalu i 
izazivanje smijeha u svakodnev-
nim situacijama.

Mirna polić Malnar, prof., 
Hrvatski jezik (prve 3 godine 
Dubravka Zoričić, prof.)
Ana tomić Njegovan, prof.,  
Engleski jezik s dopisivanjem
Andreja Jakubin, magistra 
teoloških znanosti, Vjeronauk
Darija Borić, magistra geo-
grafije, Geografija
petar Gračaković, prof.,  
tjelesna i zdravstvena kultura
Ivanka Britvić, prof.,  
Matematika
Vlatko Gladović, magistar 
ekonomije (zamjena ove šk. 
godine Nikolina Blašković) 
Osnove ekonomije, Marketing, 
tržište kapitala
Neti Manestar, dipl.oec.,  
Računovodstvo, Vježbenička 
tvrtka
Blaženka Ivić popovič,  
magistra znanosti,  
Pravno okruženje poslovanja, 
Bankarstvo i osiguranje,  
Pravno okruženje poslovanja
hidajet hasanović, nastavnik 
islamskog vjeronauka,  
Islamski vjeronauka

PROfESORI
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GRaD CRikVENiCa JE GRaD s VRLO sTaROM pOpuLaCiJOM

Grad Crikvenica se nalazi među 3 grada u 
Primorsko-goranskoj županiji s najvećim 
udjelom stanovnika starijih od 65 godina u 
ukupnom broju stanovnika te se može klasi-
ficirati kao grad s vrlo starom populacijom. 
Udio starijih od 65 godina iznosi 20,4% dok 
na razini Primorsko-goranske županije taj 
udio iznosi 17,9%, a na razini Republike 
hrvatske 17,7%. 
Kardiovaskularne bolesti su su vodeći uz-
ročnik smrti i invaliditeta na svim razinama 
pa tako i na području Grada Crikvenice. 
Udio umrlih od posljedica kardiovaskular-
nih bolesti u ukupnom broju umrlih na po-
dručju Grada Crikvenice je veći od prosjeka 
lokalnih jedinica u Primorsko-goranskoj 

Sportska rekreacija je organizirana aktivnost 
koja tjelesno, mentalno i sociološki obogaćuje, 
opušta i obnavlja svakog pojedinca i pridonosi 
poboljšanju kvalitete njegova života. Tjelesna 
aktivnost je jedan od bitnih preduvjeta dobrog 
zdravlja. Sportska rekreacija  treba zadovoljiti 
potrebu za kretanjem i tjelesnom aktivnošću. 
Sportska rekreacija je jedna od vrlo važnih 
aktivnosti kvalitetnog načina provođenja slo-
bodnog vremena. Takav aktivan način života 
se odražava i na efikasnost i zadovoljstvo na 
radnom mjestu, ali i na druge bitne sastavnice 
života, obitelj, prijatelje i dr. Naravno, svugdje 
je naglasak na rekreacijski sport, što primarno 
znači: ne bavim se time zbog zarade nego zbog 
osobne potrebe i zdravlja. Za razliku od sporta u 
kojemu je pretežiti cilj rezultat i vrhunski domet, 
sportska rekreacija ima primarni cilj pozitivno 
djelovati na zdravlje, i to na sve njegove aspekte. 
Posebnu ulogu u provedbi programa sporta 
i sportske rekreacije trebaju imati sportske 
udruge. 
U Gradu Crikvenici trenutno djeluje čak 36 
sportski udruga, što govori kako postoji široka 
mogućnost bavljenja sportom za populaciju do 
nekih 35 godina starosti.
Što se pak tiče osoba srednje i starije životne 
dobi, čini mi se kako je ta populacija u našem 
Gradu potpuno zanemarena. Svjedoci smo da 

nakon aktivnog (natjecateljskog) članstva u 
sportskim udrugama gotovo da i nemate mo-
gućnost organizirano se baviti sportom. Osim 
dviju teretana i rijetkih veteranskih sekcija 
osobe starije od 35 godina u našem se Gradu 
praktički ne mogu baviti sportom.
Za stariju populaciju su korisni programi 
sportske rekreacije uz pomoć kojih se preve-
niraju današnje „bolesti civilizacije“ kao što su 
kardiovaskularne bolesti, pretilost, dijabetes i 
sl., kao i oni programi koji dobro djeluju na 
otklanjanje stresa.
Što su osobe starije sve se više preferiraju jedno-
stavne i prirodne aktivnosti kao primjerice brzo 
hodanje, hodanje uzbrdo (tracking), jogging, 
trčanje, planinarenje, nordijsko hodanje i pliva-
nje. Od sportskih igara danas su to najčešće pri-
mjerice badminton, boćanje, stolni tenis i tenis.

zakLJučak
Promicanjem zdravstveno usmjerene tjelesne 
aktivnosti, davanjem potpora stanovništvu u 
njihovu redovitom bavljenju tjelesnom aktiv-
nošću tijekom života i provedbom programa 
usmjerenog tjelesnog vježbanja, pridonijet će se 
poboljšanju zdravlje pojedinaca i cijele zajednice
.Preporučljivo je u svoju rekreaciju uvrstiti 
najmanje 30 do 45 minuta tjelesne aktivnosti 
barem tri puta tjedno. 

Piše: Ivica Malatestinić

županiji. U razdoblju od 2011. do 2019. 
godine na području Grada Crikvenice je od 
posljedica karduivaskularnih bolesti umrlo 
507 osoba (prosječno 56 osoba godišnje), 
odnosno 41,6% ukupno umrlih. To je za 
5,3% više od udjela ukupnog broja umrlih 
od posljedica kardiovaskularnih bolesti na 
razini Primorsko-goranske županije.
Temeljni promjenjivi čimbenici rizika kar-
diovaskularnih bolesti su tjelesna neak-
tivnost, nezdrava prehrana i konzumacija 
duhanskih prerađevina (pušenje).
Spomenuti čimbenici rizika mogu se kon-
trolirati, na njih se može utjecati i njihovu 
se razinu može mijenjati. 

Sportska rekreacija
Od crikveničkih sportaša jedino rukometa-
šice „Murvice“ sada funkcioniraju po redov-
nom natjecateljskom rasporedu. Za sve ostale 
ili traje pauza između dva dijela natjecanje ili 
su prisiljeni mirovati zbog epidemioloških 
mjera uslijed covida - 19.
Pobjedom protiv „Kozale“ u Rijeci prvenstvo 
su nastavili rukometaši „Mornara-Crikve-
nica“ koji se bore za ostanak u 1. hrvatskoj 
rukometnoj ligi – jug. Sada zauzimaju zadnje 
mjesto na ljestvici i trebat će im maksimalan 
angažman da preskoče dva (ili tri) kluba na 
ljestvici kako bi ostali u ligi. Da bi u tome 
uspjeli na parket će opet Tomislav huljina 
i Tomislav Čupić, iz „Senja“ se vratio Vlado 
Matejčić, a pomoći će Dino Derossi i Robert 
Medvedec, dok ne odu u inozemstvo. Nadaj-
mo se da će uspjeti u svom naumu.
Najbolja momčad Grada Crikvenice u 2020. 
godini, nogometaši „Crikvenice“, prvenstvo 
nastavljaju 6. ožujka u Novigradu. Cilj im je 
zadržati prvo mjesto i plasirati se u 2. ligu. 
Stigla su i pojačanja iz Bih. Napadač Amir 
Mašić i  stoper Amar Muslić te povratnici 
Sanjin Krmpotić i Ivan Filipović trebali bi 
olakšati posao novom treneru Siniši Mihiću, 
koji je zamijenio Nehajeva Svasta. Prijelazni 
rok još traje i moguće su nove akvizicije.
Kreću i stolnotenisačice „Crikvenice“, 27. 
veljače igraju zaostalu utakmicu protiv va-
raždinskog „Starra“. Prilika je to da dođu do 
prvih ligaških bodova, pošto ni Varaždinke 
nisu dosad upisale pobjedu.
Ostali sportaši su zasad na čekanju. Ne smiju 
igrati ni trenirati kuglači „Crikvenice“, košar-
kaši „Crikvenice“, odbojkašice „Crikvenice“, 
košarkašice „Arxa“ i rukometaši „Selca“ koji 
još uvijek ne znaju kad će im se nastaviti 
ligaška natjecanja.
Boćari i sportski ribolovci imaju pauzu do 
travnja, najmlađi vaterpolisti su počeli s 
treninzima u bazenu „Thalassotherapije“, u
Jedriličarskom društvu „Val“ se nadaju da će 
se održati planirane regate. Svi ostali očekuju 
da će se od 1. ožujka otvoriti sportske dvorane 
u kojima će se moći nastaviti baviti onim radi 
čega postoje.

Ivica Šubat 

Covid-19 i dalje 
diktira sportski 

raspored

ZdRAV žIVOT
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Početkom godine s radom je počela novoosno-
vana udruga „Crikva sport“ koja se bavi organi-
zacijom sportskih priredbi na području Grada 
Crikvenice. Udruga je osnovana kao Društvo 
sportske rekreacije i vodi je jedan od najboljih 
sportaša u sportskoj povijesti Crikvenice, bivši 
rukometni reprezentativac Darko Franović, 
u ulozi predsjednika. Dopredsjednik je Ivica 
Malatestinić, također nekadašnji državni re-
prezentativac (u atletici), dok je tajnik udruge 
Ivica Šubat, također bivši sportaš (košarkaš), s 
bogatim iskustvom vođenja Gradske sportske 
dvorane i medijskim djelovanjem u sportu.  
Kako je došlo do osnivanja udruge  pitali smo 
predsjednika Darka Franovića?
- Po vokaciji smo svi sportaši i često smo se 
nalazili uz kavu kako bi komentirali sportske 

CRIATLON PRVI PROJEKT  
„CRikVa spORTa“

CRIATLON je društveno koristan pro-
gram usmjeren na motiviranje i poticanje 
prvenstveno osoba srednje i starije životne 
dobi na redovito i organizirano rekreativno 
tjelesno vježbanje pod vodstvom stručnih 
osoba. Provedbom programa namjerava 
se produbiti svijest o važnosti tjelesnog 
vježbanja i zdrave prehrane, a time utjecati 
i na stvaranje navike i kulture redovitog 
tjelesnog vježbanja. Na taj će se način  pri-
donijeti poboljšanju kvalitete života, odno-
sno unaprjeđenje vitalnosti i zdravlja osoba 
starije životne dobi te socijalnih odnosa 
među njima.
Za početak, korisnici programa „Criatlon“ 
moći će se pod stručnim vodstvom licenci-
ranih trenera tjedno baviti nordijskim ho-
danjem, badmintonom i jednom sportskom 
igrom. Za sve korisnike programa osigurat 
ćemo potrebne rekvizite i odgovarajući 
prostor (dvorana ili igralište). Uz to jednom 
mjesečno organizirat ćemo edukacijska 
predavanjima o zdravoj prehrani za kori-
snike programa. O programu „Criatlon“ 
zainteresirani će više moći saznati putem 
medija i drugih informativnih sadržaja za 
kojih mjesec dana.

događaje, a posebno one u našemu Gradu. 
Sukus svih tih razgovora je bio kako situacija u 
Crikvenici na sportskom polju može biti puno 
bolja nego li je sada i to na više područja, a 
posebno kad je riječ o organizaciji vrhunskih 
sportskih događanja. Isto tako, smatramo kako 
svaki od nas iza sebe ima bogato iskustvo u 
sportu i da se trebamo angažirati kako bi dali 
svoj osobni doprinos da se sport u našem 
Gradu digne na višu razinu. Pokušali smo 
pokrenuti zajednicu sportskih udruga Grada 
Crikvenice, ali ta naša inicijativa nije naišla na 
plodno tlo, pa smo odlučili djelovati u formi 
sportske udruge. 
Čime će se „Crikva sport“ baviti?
- Imamo velike planove, a u startu ćemo se fo-
kusirati na organizaciju sportskih priredbi ka-
kvih je u Crikvenici nekad bilo, a uvjereni smo 
kako ih u budućnosti može biti još i puno više. 
Crikvenica ima odlične resurse da u pravom 

smislu riječi postane grad sporta i da te resurse 
iskoristi u našoj turističkoj ponudi, dapače, 
da sportski turizam postane jedan od naših 
najjačih turističkih aduta. Posebno stoga što 
sportski turizam nije ograničen na turističku 
sezonu i nekoliko ljetnih mjeseci, nego se može 
odvijati tijekom čitave godine. Imamo povoljnu 
klimu, smještajne kapacitete, odličnu prometnu 
povezanost i solidnu sportsku infrastrukturu, 
koju doduše treba kompletirati, prvenstveno 
treba izgraditi bazen. Crikvenica može i mora 
postati grad u koji će sportaši dolaziti na pri-
preme i natjecanja i meni je zaista neshvatljivo 
kako sve te naše komparativne prednosti sada 
stoje neiskorištene. Dakle, cilj nam je organizi-
rati natjecanja u različitim sportovima na koja 
će dolaziti sportaši iz hrvatske i inozemstva 
i naravno organizirati višednevne pripreme 
sportskih ekipa. Sve to namjeravamo provesti 
u suradnji sa sportskim klubovima, ugostite-
ljima i hotelijerima te onima koji upravljaju 
sportskim objektima.
Planirate li još neke aktivnosti?
- Drugi jednako važan segment našeg djelova-
nje je organiziranje rekreativnog sporta koji je u 
našem Gradu sada na prilično niskim granama. 
Osobe srednje i starije životne dobi gotovo pa 
i nemaju mogućnost organiziranog bavljenja 
sportom. A svi znamo koliko je bavljenje spor-
tom važno za zdravlje i kvalitetan život svakog 
pojedinca. Stoga ćemo već od travnja krenuti 
u realizaciju našeg prvog projekta te vrste koji 
smo nazvali „Criatlon“. 
Kako će konkretno djelovati?
- Činjenica je da većina sportskih udruga danas 
muku muči s angažmanom ljudi u radu uprava. 
Ljudi sve manje sudjeluju u radu klubova i teško 
je očekivati da će klubovi uz redovnu djelatnost 
biti u mogućnosti baviti se i dodatnim sadrža-
jima poput organiziranja različitih turnira ili 
priprema sportskih klubova. Zato smo tu mi 
da uskočimo i odradimo sav organizacijski 
posao koji klubovi u praksi ne mogu odraditi. 
Posebno se to odnosi na medijski i marketinški 
dio s čime se klubovi baš i ne bave, a izuzetno 
je važan u ovoj priči. Stoga pozivamo na su-
radnju sve aktere koji sudjeluju u sportskom 
životu Grada Crikvenice, uvjereni smo kako 
zajedničkim nastojanjima možemo puno po-
stići. – smatra Darko Franović.  

Darko Franović, predsjednik udruge „Crikva sport“

NOVA UdRUgA U gRAdU 

Udruga CRIKVA SPORT za organizaciju 
sportskih događanja u gradu Crikvenici 
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IZBOR PORTALA CRIKVA.HR

Najbolja sportašica Grada Crikvenice u 2020. godini:
1. URSULA BALAS (Jedriličarsko društvo „Val“)               14  glasova
2. IVANA KNEŽEVIĆ ŠAMBIĆ (STK „Crikvenica“) 5 glasova
3. MIRJANA POBOR (Športski ribolovni klub „Oslić“ 3 glasa
4. SILVIJA MASNIĆ (Ženski rukometni klub „Murvica“) 1 glas  

Najbolji sportaš Grada Crikvenice u 2019. godini:
1. KARLO ŠABAN (Boćarski klub „Sveti Jakov“)       11 glasova 
2. IVAN BUTORAC (Nogometni klub „Crikvenica“)       10  glasova 
3. BORE JURIČEVIĆ (Kuglački klub „Crikvenica“)         2 glasa

ŽRK „Murvica“: Ramiz 
Džekić (trener), Silvija 
Masnić, Nikolina 
Strukar, Kristina 
Grozdek, Dora Krešić, 
Matea Pešut, Nika 
Car, Anđela Tomić, 
Antonija Matijašić, 
Rea Jelenović, Sara 
Mandekić, Marko 
Troskot (pomoćni 
trener) (stoje), Rafaella 
Lorbek, Dilja Lekaj, 
Martina Nekić, 
Marijeta Lekaj, Petra 
Filipović, Ana Debelić, 
Ena Ljubanović, 
Veronika Deželin, 
Valentina Tomić, Dora 
Rajković i Maja Pešut

Karlo Šaban

Ursula Balas

Prema izboru 23 sportaša i sportskih djelatnika koji su imenom i prezimenom (i foto-
grafijom) sudjelovali u izboru portala crikva.hr, za najbolje sportaše Grada Crikvenice 
u 2020. godini izabrani su:

KARlO ŠABAN i URSUlA BAlAS najbolji 
sportaši grada Crikvenice u 2020. godini
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IZBOR PORTALA CRIKVA.HR

U izboru najboljih sportaša Grada Crikvenice 
u 2020. godini u organizaciji portala crikva.hr 
sudjelovali su: Darko Franović („Crikva sport“), 
Antonio Visković (Sportsko ribolovno društvo
„Lovrata“), Ivica Manestar  (Savate klub „Re-
ful“),  Dušan Rebernik  (Pomorsko športsko 
ribolovno društvo „Arbun“), Zoran Brozičević
(Vaterpolo klub „Crikvenica“), Krešimir Kozlev-
čar  (Ženski košarkaški klub „Arx Crikveni-
ca“), Kristijan Šipek  (Boćarski klub „Sveti 
Jakov“),  Mauro Veljačić (Košarkaški klub 
„Crikvenica“),  Bruna Žakula  (Ženski odboj-
kaški klub „Crikvenica“),  Dani Smojver  (No-
gometni klub „Crikvenica“), Antonija Butko-
vić  (Ženski rukometni klub „Murvica“),  Igor 
Todorović (Kuglački klub „Crikvenica“), Senko 
Antić  (Rukometni klub „Selce“), Predrag 
Antić  (Stolnoteniski klub „Crikvenica“), Nika 
Manestar (Jedriličarsko društvo „Val“), Dijana 
Lukšić  (Športski ribolovni klub „Oslić“), Maja 
Pađen  (Atletski klub „Jadran“),  Tomi-slav 
Čupić  (Rukometni klub „Mornar-Crikve-
nica“),  Ivica Malatestinić („Crikva sport“), 
Branko Citković (Bridge klub „Crikvenica“), 
Stjepan Šoštarić (Boćarski klub „Selce“),  Darko 
Jeličić (Primorska škola rukometa) i Ivica Šubat 
(portal crikva.hr).

Najbolja sportska momčad Grada Crikvenice u 2020. godini:
1. NOGOMETNI KLUB „CRIKVENICA“ 11 glasova
2. JUNIORI BOĆARSKOG KLUBA „SVETI JAKOV“ 8 glasova
3. KUGLAČKI KLUB „CRIKVENICA“ 4 glasa

Najbolja sportska ekipa Grada Crikvenice u 2020. godini:
1. ŽENSKI RUKOMETNI KLUB „MURVICA“ 15 glasova
2. STOLNOTENISKI KLUB „CRIKVENICA“ 7 glasova
3. ŽENSKI ODBOJKAŠKI KLUB „CRIKVENICA“ 1 glas

Najbolja sportašica mlađih kategorija u 2020. godini:
1. NIKA MANESTAR (Jedriličarsko društvo „Val“) 16  glasova
2. NIKA CAR (Ženski rukometni klub „Murvica“) 7 glasova

Najbolji sportaš mlađih kategorija u 2020. godini:
1. ŽARKO JERČINOVIĆ (Boćarski klub „Sveti Jakov“) 15 glasova
2. FRANE MEDIĆ (Biciklistički klub „Crikvenica“) 5 glasova 
3. LOVRO ŠIPEK (Boćarski klub „Sveti Jakov“) 2 glasa
4. RENE KALIMAN (TKD „Intense“) 1 glas

Nika Manestar

Nogometaši „Crikvenice“: Nehajev Svast (trener), Domagoj Prpić, Ivan Lukarić, Marco Matešković, Martin Bogdanić, 
Igor Baričević, Josip Buršić (iza), Jeton Imeraj, Dino Šarković, Frane Vidović, Antonio Mazzarolli i Mario Alilović (ispred) 

Žarko Jerčinović
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Rukometašice mURVICE  
u sredini ligaške ljestvice

1. HRVATSKA LIgA RUKOMETAŠICA

Zaostala utakmica 5. kola: UMag – MUrvICa 26:23 (12:9)
Umag, 16.1.2021. Sportska dvorana Stella maris. Bez gledatelja. Suci: Kova-
čević (Zaprešić) i Šoić (Samobor).
UMAG: Plahinek 4, Kernjus, Hrelja, Miočinović 5 (3), Jajčević 7 (4), Pavković 3, 
Bla-šković, Nushi, Bunić, Pavić, trento, Lisjak 1, Kremer, Gombar, Barišić 6, 
Medica. trener: tihomir Milaković.
MURVIcA: Strukar, Ljubanović, Butković 4 (3), Nekić, Jelenović 7 (2), Masnić 
7, Grozdek, Filipović 4, Maja Pešut, Mandekić, Debelić 1, Lončarić, Maja Pešut, 
Car, Rajković, Anđela tomić. trener: Ramiz Džekić.

10. kolo: MUrvICa – OSIJek 26:28 (12:15)
Crikvenica, 23.1.2021. Gradska sportska dvorana. Bez gledatelja. Suci: Botin-
čan i Rupčić (Rijeka).
MURVIcA: Alujević (4 obrane), Ljubanović, Butković 1, Maja Pešut, Nekić 3, 
Jelenović 13 (5), Masnić 3, Grozdek 2, Filipović 2, Mandekić (5 obrana), Debelić 
2, Lorbek, Lončarić, Matea Pešut, Car, tomić. trener: Ramiz Džekić.
OSIJEK: Borac (1 obrana), Putnik, Pajić 4, Lacković 7 (5), Jerčinović, Barbir, Horvat 
1, Jeršek 2, Špoljarić, Humel 3, Brkić (10 obrana), Frančić 3, Grbavčević, Sablić 5.  
trener: Jasmin Mrkonja.

11. kolo: SPLIT 2010 – MUrvICa 31:22 (14:12)
Split, 30.1.2021. ŠC Gripe – mala dvorana. Bez gledatelja. Suci: Pavić i torba-
rina (Zadar)
SpLIt 2010:Rogulj, Zelić, Fradelić, Maleš, Kalajžić 1, Rubić 8, Stojanov 6 (5), 
Strinić 4, Romić, Macan, Kapitanović (11 obrana), Ercegović 2, Marandić 6, Birtić 
3, Bešker, Surjan 1.
MURVIcA: Alujević (2 obrane), Ljubanović, Nekić 3, Jelenović 9 (5), Masnić 5, 
Grozdek 1, Filipović 1, Maja Pešut 1, Mandekić (9 obrana), Debelić 1, Lončarić, 
Matea Pešut, Car 1, tomić. trener: Ramiz Džekić.

12. kolo: SeSveTe – MUrvICa 30:30 (14:12)
Sesvete, 3.2.2021. SD Gimnazija Sesvete. Bez gledatelja. Suci: Derušek (Zagreb) 
i Pavlović (Varaždin).
SESVEtE:Lujić, tupek 6, Bešen 3, Grlić, Petra Krezo 1, Burić 9, Cvitanović, Lucija 
Krezo 3, Brkić 1, Lovrenčević, Zetović, Ćoraš, Lukšić 2, Lukić 5, Beličev. trener: 
Branko Šebek.
MURVIcA Strukar, Nekić 1, Jelenović 15 (6), Masnić 5 (1), Grozdek, Filipović 2, 
Maja Pešut 2, Mandekić, Debelić 5, Matea Pešut, Car, tomić. trener: Ramiz Džekić.

13. kolo: MUrvICa – LOkOMOTIva 15:38 (9:17)
Crikvenica, 6.2.2021. Gradska sportska dvorana. Bez gledatelja. Suci: Božiković 
i Đurinović (Zagreb).
MURVIcA: Strukar 1, Ljubanović, Maja Pešut, Nekić 2, Jelenović 3 (2), Masnić 
4, Grozdek, Filipović 2, Mandekić, Debelić, Lončarić, Matea Pešut, Car 1, tomić 
2 (1). trener: Ramiz Džekić.
LOKOMOtIVA: Ivančok, Kaselj 2, Šimara 8, Posavec, Škalić 1, Vojnović 2 (1), 
Larissa Kalaus 7 (2), Dora Kalaus 6, Japundža 3, Renee Posavac, Čivljak 2, 
Bilandžić 3, Sedloska 1, Gavrić 2, Prkačin 1, Bešen. trener: Nenad Šoštarić.

Zaostala utakmica 4. kola: MUrvICa – bJeLOvar 31:30 (11:16)
Crikvenica, 10.2.2021. Gradska sportska dvorana. Bez gledatelja. Suci: Derušek 
(Zagreb) i Pavlović (Varaždin).
MURVIcA: Strukan, Ljubanović, Maja Pešut, Nekić 3, Jelenović 5 (2), Masnić 11 
(3), Grozdek 2, Filipović 3, Mandekić, Debelić 5, Lončarić, Matea Pešut, Car 2, 
tomić. trener: Ramiz Džekić.
BJELOVAR: Nikšić 1, Pifar 2, tolić, Guskić 9 (5), Malec 12 (6), Monika Pratljačić, 
Gavrić 2, Čagalj, Pokupac, Gašparović 3, Ivanda 1, Iris Pratljačić. trener: Juraj Segin.

sEMafOR:

Rukometašice „Murvice“ su jedina 
crikvenička sportska ekipa koja je 
tijekom siječnja i polovice veljače 
imala kontinuitet ligaških natjecanja. 
S obzirom na to da se natječu u najvi-
šem državnom rangu natjecanja, na 
njih se epidemiološka ograničenja ne 
odnose, jedino što njihovim utakmi-
cama ne smiju nazočiti gledatelji.
Nakon odigranih 13 utakmica i za-
vršenog prvog dijela sezone u „Mur-
vici“ imaju razloga za zadovoljstvo, 
zauzimaju 9. mjesto na ligaškoj lje-
stvici sa solidnim učinkom od 12 
osvojenih bodova. To je dobar temelj 
za drugi dio sezone i ostvarenje pri-
marnog cilja, a to je opstanak u prvo-
ligaškom društvu. Iz lige ispadaju tri 
ekipe i trebat će još dosta truda i an-
gažmana da se taj cilj ostvari, ali su-
deći po dosad viđenom to bi se tre-
balo ostvariti lakše nego prijašnjih 
sezona.
U dosad odigranim utakmicama 

Silvija Masnić

rukometašice „Murvice“ nisu mogle 
parirati jedino „Podravki“ i „Lo-
komotivi“, ekipama koje su klasa 
iznad ostalih u hrvatskom ženskom 
rukometu. Protiv trećeplasiranog 
„Umaga“ izgubile su samo 3 razlike 
u gostima, a najzvučniju pobjedu 
postigle su protiv „Bjelovara“ koji 
se nalazi na 4. mjestu. Protiv svih 
ostalih ekipa „Murvica“ sada može 
igrati u najmanju ruku ravnopravno, 
što je velik napredak u odnosu na 
prijašnje sezone.
Trener Ramiz Džekić odlično je 
ukomponirao ekipu u kojoj su igra-

Trener Ramiz Džekić
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1. HRVATSKA LIgA RUKOMETAŠICA

1. LOKOMOtIVA 13 12 0 1 464:243 24
2. UMAG 12 10 0 2 325:303 20
3. PODRAVKA VEGEtA 8 8 0 0 294:174 16
4. BJELOVAR 11 7 0 4 346:315 14
5. DUGO SELO ‘55 12 7 0 5 327:306 14
6. OSIJEK 13 7 0 6 369:350 14
7. KOKA 12 5 3 4 344:329 13
8. SPLIt 2010 12 6 1 5 327:330 13
9. MURVIcA 13 5 2 6 323:378 12
10. SESVEtE 14 4 1 9 341:409 9
11. ZRINSKI 13 4 1 8 306:375 9
12. DALMAtINKA 12 3 2 7 302:347 8
13. SINJ 12 1 1 10 298:378 1
14.1234 VIROVItICA 13 0 1 12 338:467 1

LJEsTViCa:

Rea Jelenović Veselje nakon pobjede protiv „Bjelovara“ 

Sara Mandekić zaustavlja napad Bjelovarčanki

Kika Grozdek, Petra Filipović, Silvija Masnić i Nika Car (crni dresovi) protiv „Bjelovara“
čice koje već niz godina igraju u „Murvici“ - Sara Mandekić, Pe-
tra Filipović, Antonija Butković, Ana Debelić, Kristina Grozdek i 
Ena Ljubanović. Pun pogodak napravljen je prije početka sezone 
kad su ekipu pojačale Silvija Masnić, Rea Jelenović, Nikolina 
Strukar, Martina Nekić i kasnije Marta Alujević. Sastavni dio 
seniorske ekipe postale su mlađe igračice Nika Car, Antonija 
Matijašić, Dilja Lekaj, Anđela Tomić, Matea i Maja Pešut, Marija 
Lončarić i Dora Rajković. 
Prvenstvo je dugačko i naporno, pa je izostanak bilo koje igra-
čice na utakmici velik hendikep, a trener Džekić je ima nesreću 
da su zbog ozljeda na duže vrijeme „izvan stroja“ Antonija 
Matijašić, Antonija Butković, Dilja Lekaj i od ranije mlada Ema 
Talan. Međutim, zahvaljujući velikoj borbenosti i maksimalnom 
angažmanu naše rukometašice su uspijevale nadoknaditi njiho-
ve izostanke i s puno optimizma ulaze u drugi dio ligaške sezone.

 Ivica Šubat, fotografije: Maja Pađen
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URSULA BALAS NAJBOLJA SPORTAŠICA gRAdA CRIKVENICE U 2020. gOdINI

Sanjam nastup na Olimpijadi
Nekoliko zadnjih godina najbolja sportašica 
Grada Crikvenice je mlada sedamnaestogodiš-
nja jedriličarka „Vala“ Ursula Balas. Potvrdio je 
to i ovogodišnji izbor portala crikva.hr u kojem 
su crikvenički sportaši, baš kao i prošle godine, 
uvjerljivo izabrali Ursulu za najbolju.
Jedriličari „Vala“, pa tako i Ursula trenutno ima-
ju kraću pauzu od treninga zbog loših vremen-
ski uvjeta, a počeli su s ovogodišnjim treninzima 
i izlascima na more prije nekih mjesec dana. 
Jedva su dočekali otvaranje teretana koje su 
zbog epidemioloških mjera bile zatvorene duže 
vrijeme, a neizvjesno je još kad će se organizirati 
prve ovogodišnje regate. Sve to dosta je poreme-
tilo Ursuline planove:
- Bez obzira na neizvjesnost hoće li se planirane 
regate održati, mi se maksimalno pripremamo 
kao da je sve uobičajeno. Nedostajao nam je 
rad u teretani, morali smo dosta improvizirati, 
ali, što je tu je. Po rasporedu bi trebali najprije 
nastupiti u Splitu na „Velikoj nagradi Mornara“, 
a onda je polovicom ožujka naša „Crikvenička 
regata“. Nadam se da ćemo moći nastupiti na 
velikim regatama Europa Cupa u Italiji, Švi-
carskoj i Francuskoj te naravno na Europskom 
i Svjetskom prvenstvu. 
Kako si se zapravo počela baviti jedrenjem?
- To me često pitaju i moram priznati da ne 
znam točno to objasniti. Jednostavno mi je 
„došlo“, pa smo u ljeto 2011. moja prijateljica 
Nika Manestar i ja došle u Školu jedrenja JD 
„Val“ koju je vodio Robert Jurinčić. Bilo je 
jako zanimljivo, svidjelo nam se i ostale smo 
u jedrenju sve do danas. Ja i inače jako volim 
more i nisam imala baš nikakvog straha kad 
smo isplovljavali na prve treninge. Najviše sam 
i naučila na samom moru, gledala sam što rade 
drugi jedriličari i pomalo stjecala znanja. Nisam 
od onih koji za stolom s trenerom uče teoriju, 
više sam tip koji uči u praksi.
Vrlo brzo počeli su se redati i uspjesi? 
- Već u drugoj godini jedrenja, 2013. nastupila 
sam na najvećoj međunarodnoj regati za klasu 
Optimist - Lake Garda Meeting na jezeru Lago 
di Garda u Italiji. Lake Garda Meeting je regata 
s najvećim brojem jedriličara na svijetu (potvr-
đeno i u Guinnissovoj knjizi rekorda), a ja sam 
na toj regati koja je imala 1127 sudionika (892 
juniora, 283 kadeta) iz čak 30 nacija zauzela sjaj-
no 3. mjesto djevojčice u kategoriji kadeta 9-11 
godina. To je inače jedan od najboljih rezultata 
koji sam postigla u dosadašnjoj jedriličarskoj 
karijeri.

Kakvi su ti planovi za budućnost?
- Svi moji planovi su vezani uz jedrenje. Sada 
sam maturantica u Srednjoj školi dr. Antuna 
Barca i nakon mature planiram upisati fakultet 
uz koji ću moći nastaviti jedriličarsku karijeru. 
Želja mi je da to bude biologija mora, što bi po-
drazumijevalo odlazak u Split ili Pulu. Međutim, 
opcija je i neki drugi fakultet u Rijeci i ostanak 
u Crikvenici. San mi je odlazak na Olimpijske 
igre, a postoje šanse da to bude već u Parizu 
2024. godine. Trenutno sam treća seniorka u 
hrvatskoj u mojoj klasi Laser radial, ispred mene 
su Splićanke Elena Vorobeva i Sandra Lulić, a na 
meni je da u naredne dvije godine postignem 
rezultate kojima ću izboriti mjesto u reprezenta-
ciji. To mi je ogroman motiv i nadam se da će se 
moji planovi ostvariti – optimistična je Ursula.   

KRATKO I JASNO
Najveći uspjeh u karijeri:
- 2. mjesto na Europskom juniorskom 
prvenstvu u Francuskoj 2019.
Trenutak za pamćenje: nastup na Svjet-
skom prvenstvu u Kanadi 2019. g., zbog 
odlične atmosfere, zabave i načina kako 
smo se mi iz Europe držali zajedno na 
natjecanju na drugom kontinentu   
Najdraže priznanje: priznanje za najbolju 
sportašicu juniorskog uzrasta u Primorsko-
goranskoj županiji 2019. godine
Najvažnije osobe u karijeri:
- mama Kornelija, tata Albin i brat Karlo 
te treneri Brada, Sven i Leo. Zahvalna sam 
i razrednici Ljubici Dunđerović za podršku 
i razumijevanje
Uzor u jedrenju: Tina Mihelić
Sportski uzor: ima ih više
Drugi sportovi: pratim sva velika sportska 
natjecanja i F-1
Navija za: NK „Rijeka“
Glazba: svi žanrovi osim cajki, volim glaz-
bu iz osamdesetih  
Film: komedije i krimići
Knjiga: što mi dođe pod ruku
TV-program: serije s tinejdžerskom tema-
tikom i kriminalističke
Najdraže jelo: pašta na sve načine
Praznovjerje: nemam neki posebni ritual, 
ali stalno slušam glazbu prije nastupa i to 
mi pomaže da se koncentriram

SPORTSKA KARIJERA

Rođena: Rijeka, 6.6.2002.
Klub: Jedriličarsko društvo „Val“ od 2011. 
Treneri: Robert Jurinčić, Sven Katnić i Leo 
Mišković
Kategorija: vrhunska sportašica 4. kategorije 
po kategorizaciji hOO-a
Najveći uspjesi:
Europsko juniorsko prvenstvo (Francuska, 
2019.) - 2. mjesto – Laser 4.7   
Europsko juniorsko prvenstvo (Grčka, 
2018.) - 3. mjesto – Laser 4.7  
Svjetsko juniorsko prvenstvo (Kanada, 
2019.) - 9. mjesto – Laser 4.7   
Svjetsko juniorsko prvenstvo (Poljska, 
2018.) - 10. mjesto – Laser 4.7
Prvenstvo hrvatske za juniore (2017.)
- 1. mjesto – Laser 4.7
Prvenstvo hrvatske za juniore (2019.)
- 1. mjesto – Laser 4.7
Prvenstvo hrvatske za juniore (2018.)
- 2. mjesto – Laser 4.7
Prvenstvo hrvatske za seniorke (2020.)
- 3. mjesto – Laser radial
Prvenstvo hrvatske za seniorke U21 (2020.)
- 1. mjesto – Laser radial
Prvenstvo hrvatske za juniore U19 (2020.)
- 1. mjesto – Laser  radial
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KARLO ŠABAN NAJBOLJI SPORTAŠI gRAdA CRIKVENICE U 2020. gOdINI

U Superligu sa „Svetim Jakovom“
Sportaši Grada Crikvenice i ove su godine u 
izboru portala crikva.hr za najbolje u svojim 
redovima u prošloj godini izabrali boćara Karla 
Šabana i  jedriličarku Ursulu Balas.
Karlu je ovo treći uzastopni naslov najboljeg u 
izboru portala crikva.hr, a ove godine je za jedan 
glas pobijedio ispred još jednog sjajnog crikve-
ničkog sportaša, nogometaša Ivana Butorca. 
Kako se Karlo snalazi u ovim korona uvjetima 
i kakvi su mu planovi saznali smo za njegovog 
nedavnog posjeta našoj redakciji:
– Najviše nam nedostaju natjecanja, posebno 
ona međunarodna, pa tako u 2020. godini nije 
održano niti jedno veliko međunarodno bo-
ćarsko natjecanje. Tako smo ostali uskraćeni za 
nova dokazivanja i priliku za osvajanje odličja 
na svjetskoj i europskoj sceni. Nadam se da će se 
najavljeno Svjetsko seniorsko prvenstvo (U23) 
u Francuskoj održati na jesen i da ću na njemu
nastupiti u dresu reprezentacije hrvatske. 
Što se tiče treniranja, tu nema većih problema, 
pošto sam od strane hrvatskog olimpijskog 
odbora kategoriziran kao vrhunski sportaš 3. 
kategorije, dozvoljeno mi je treniranje. Stoga 
skoro svaki dan odlazim u Boćarski dom na 
Podvežici gdje se pripremam za nastavak se-
zone. Također, planiram pojačati treninge i 
odlascima u teretanu kod Dragana Todorovića 
koji mi je puno pomogao prije SP u Kini kad 
sam osvojio naslov svjetskog prvaka. 
U travnju slijedi nastavak drugoligaškog pr-
venstva i nakon toga nadam se, reprezentativni 
nastupi.
Tvoj klub „Sveti Jakov“ ima velike planove?
– Tako je, krećemo u drugi dio sezone kao vo-
deća momčad 2. hrvatske lige – sjever i izgledni 
smo kandidati za osvajanje naslova prvaka. 
Kako nakon lige slijedi reorganizacija natjecanja 
u boćarskim ligama, prvak druge lige će imati 
priliku izboriti plasman u boćarsku Superligu 
u kojoj će na jesen igrati 10 najboljih hrvatskih 
klubova. To bi bio gotovo nestvaran uspjeh za 
jedan klub iz Jadranova, ali prilika je tu i dat 
ćemo sve od sebe da je iskoristimo.
Unatoč vrhunskim rezultatima nisi se odlučio 
za prelazak u neki prvoligaški klub?
– Nisam, jer mi ovdje u Jadranovu baš ništa ne 
fali. Pod vodstvom našeg trenera Vjekoslava 
Matetića stvorila se odlična ekipa i to od ma-
hom mlađih igrača, a postali smo odlična klapa 
i van terena. Dok je trajao prijelazni rok ponude 
su dolazile sa svih strana, skoro pa sam mogao 
birati prvoligaški klub za nastavak karijere, ali 

najveća mi je želja sa „Svetim Jakovom“ doći u 
prvoligaško društvo. Razmišljam na način da 
je najvažnije biti spreman i igrati na vrhunskoj 
razini, a onda će sve biti jednostavno odlučiti.
Čime se baviš osim boćanja?
– Odnedavno sam zaposlen u crikveničkom 
katastru, pošto sam po struci geodetski tehni-
čar. Uz svakodnevni posao i treninge ostaje mi 
malo vremena, ali nađe se prostora i za druge 
sadržaje. Volim rekreativno odigrati nogomet 
s društvom, nađemo se u klupskoj prostoriji na 
jogu (u skladu s epidemiološkim mjerama!), 
pogledamo neku utakmicu na TV-u i to je to. 
Svima nam je više nego dodijala ova korona 
situacija i jedva čekamo da zatopli pa da se 
počne normalnije živjeti. – rekao nam je Karlo.

Ivica Šubat

KRATKO I JASNO
Najveći uspjeh u karijeri: 
- naslov svjetskog juniorskog prvaka u 
kineskom Jiaxingu 2018. godine. Zlatna 
medalja, hrvatska himna, doček i čestitke, 
to se s ničim ne može usporediti
Najdraže priznanje:
- Nagrada Dražen Petrović, HOO-a 2019.
Trenutak za pamćenje: 
- odlučujuća utakmica protiv „Umaga“ za 
ulazak  u 2. ligu, kad sam u zadnjoj buta-
di došao do pobjede i bodova za naslov  
prvaka „Svetog Jakova“
Najvažnije osobe u karijeri: 
- did Nikola s kim sam počeo dolaziti na 
jog, otac Ivica (kapetan u ekipi) i trener 
Vjekoslav Matetić
Sportski uzor: Dražen Petrović
Drugi sportovi: nogomet i NBA košarka
Navija za: u nogometu „Rijeka“ (naravno) 
i „Roma“ u košarci „San Antonio Spurs“
Glazba: svi žanrovi, ovisi o društvu i prilici
Film: psihološki trileri, najdraži „Kad ja-
ganjci utihnu“
Knjiga: čitam malo manje u zadnje vrijeme
TV-program:
Najdraže jelo: ne biram, sve iz mamine 
kuhinje
Praznovjerje i rituali: 
- kad osjetim da nisam u formi i da igram 
lošije, odmah se idem ošišati. Nakon toga 
sve ide bolje, a i frizerka je zadovoljna

SPORTSKA KARIJERA

Rođen: Rijeka, 21.2.2000.
Klub: Boćarski klub „Sveti Jakov“ Jadranovo, 
od 2007. g. do danas
Trener: Vjekoslav Matetić.
Prva utakmica za seniore: 2008. g. u  
2. županijskoj ligi protiv BK „Selce“

Najveći uspjesi:
Svjetsko prvenstvo za juniore (Kina, 2018.)
- 1. mjesto – pojedinačno klasično
Svjetsko prvenstvo za mlađe seniore 
(U23) (Alassio 2019.) - 3. mjesto s Lukom 
Gašparom – brzinsko štafetno izbijanje
Ph u boćanju za juniore (Jadranovo, 2016.)
- 1. mjesto – bližanje i izbijanje u krug
Ph u boćanju za juniore (Lovran, 2018.)
- 1. (s Lovrom Šipekom) – parovi klasično
Ph u boćanju za kadete (Jadranovo, 2012.)
- 1. mjesto – pojedinačno klasično
Ph za kadete (Ročko Polje, 2013.)
- 1. mjesto – pojedinačno klasično
Ph u boćanju za kadete (Rijeka, 2014.)
- 1. mjesto – brzinsko izbijanje
- 1. (s Lovrom Šipekom) – parovi klasično
Ph u boćanju za kadete (Rijeka, 2015.)
- 1. mjesto – brzinsko izbijanje
- 1. mjesto – pojedinačno klasično
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NAgRAdNA SKANdINAVKA                         SASTAVIO: IVICA ŠUBAT

kupON BROJ 107 RiJEšiTE kRiŽaLJku – OsVOJiTE MONOGRafiJu 
Za sudjelovanje u nagradnom natječaju trebate riješiti barem 3 te-
matska (posebno osjenčana) pojma u križaljci i upisati ih na kupon, 
zajedno s vašim podacima. Kupon zatim dostavite u našu redakciju 
(Crikvenica, zgrada pošte – 1. kat) ili ga ubacite u naš poštanski san-
dučić pred ulazom, najkasnije do 10. ožujka. Trojicu sretnih dobitnika 
nagradit ćemo vrijednom nagradom – monografijom  „Crikvenička 
nogometna kronika – našeh 100 let“ autora prof. Petra Pavlića. Imena 
sretnih dobitnika objavit ćemo u sljedećem broju „Primorskih novina“.

Ime i prezime:   _____________________________________

Adresa:   ___________________________________________

nagradni pojmovi:  ____________________________________

___________________________________________________
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MESOPUSNI OBIČAJI U SELCU

U Selcu održana 154. mlaća slame
U utorak 16. veljače u Selcu je 154. put  održan 
tradicionalni običaj mlaće slame, poštujući va-
žeći epidemiološke mjere (koliko god se moglo), 
jer najvažnije je da se običaj ne zatare.
U poslijepodnevnim satima Selačka mantinjada 
krenula je na Brdo, gdje su ih dočekale mlatačice 
slame, žene s grabljama i žene u svečanim i rad-
nim narodnim nošnjama. Napravila se povorka 
koja je krenula s Brda te stigla u centar Selca. 
Obišla je centar, a zatim su mlatačice krenule 
mlatiti slamu. Kad se slama zapalila, okupljeni 
su otplesali dva tradicionalna plesa oko vatre - 
„hrvacki“ i „Kolunati“. 
Nakon kola, uz svirku mantinjade, Selčanke od 
onih koje su tek prohodale pa do djevojčica, 
djevojaka i nešto starijih dama, nastavile su 
plesati na harmici. Ove godine mlatačice slame 
bile su Božica Kombol, Božena Biljan, Vinka 
Vukonich, Ivanka Antić, Vjeročka Lončarić i 
uz njih Slavko Brozović.
U srijedu je osuđen i zapaljen mesopust Mjero-
davni, a najvažnije je da je pučki običaj održan.   

I.Š.
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MESOPUSNI OBIČAJI U SELCU


